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Stéphane SÉJOURNÉ  

Taloudellisesta hyvinvoinnista ja teollisuusstrategiasta vastaava johtava 
varapuheenjohtaja 

 

1. Yleinen pätevyys, sitoutuminen Euroopan asiaan ja henkilökohtainen riippumattomuus 

Mitä pätevyytenne ja työkokemuksenne osa-alueita pidätte erityisen merkittävinä tulevaa komission jäsenen 
tehtävää ja Euroopan unionin yleisen edun edistämistä ajatellen varsinkin vastuualueellanne? Miten aiotte 
osallistua komission poliittisten suuntaviivojen täytäntöönpanoon? Miten aiotte toteuttaa sukupuolten tasa-arvon 
valtavirtaistamista ja ottaa sukupuolinäkökulman huomioon kaikilla vastuullanne olevilla politiikanaloilla? Miten 
aiotte toteuttaa nuorisopolitiikan valtavirtaistamista? 

Mitä takeita riippumattomuudestanne voitte antaa Euroopan parlamentille ja miten varmistatte, ettei mikään 
aiempi, nykyinen tai tuleva toimintanne aseta kyseenalaiseksi tehtävienne hoitoa komissiossa? 

Kuulun sukupolveen, jolle Eurooppa on sekä itsestäänselvyys että päivittäinen haaste.  

Itsestäänselvyys siksi, että aloitin poliittisen urani hankkimalla kannattajia EU:n perustuslakia koskevassa Ranskan 
kansanäänestyskampanjassa vuonna 2004. Ensimmäiset vaalit, joissa olin ehdokkaana, olivat EU:n parlamentin 
vaalit vuonna 2019. Euroopan parlamentin jäsenenä ja ryhmänjohtajana sekä Eurooppa- ja ulkoministerinä olen 
antanut panokseni joihinkin EU:n viime vuosien suurimpiin saavutuksiin, joita ovat vihreän kehityksen ohjelma, 
yhteiset rokoteostot, Next Generation EU -elpymissuunnitelma, digitaalisten markkinoiden sääntely ja tietenkin 
Ukrainalle annettava apu. 

Päivittäinen haaste siksi, että olen joutunut todistamaan Eurooppa-hankkeeseen liittyviä epäilyjä, erityisesti 
brexitin jälkeen, ja voimakkaita toimia EU:n perustan ja yhtenäisyyden heikentämiseksi ja EU:n toimielimiin 
kohdistuvaa luottamuskriisiä. Eurooppa on siis päivittäinen mutta hauras ihme, joka perustuu kansalaisten 
antamaan jatkuvaan hyväksyntään. EU:n virkamiehenä ja ennen kaikkea komission jäsenenä kaikki päätökset on 
tehtävä pitäen tämä mielessä. Euroopan yleisen edun palveleminen edellyttää, että laaditaan ja pannaan täytäntöön 
politiikkaa, jolla voidaan sekä parantaa kansalaisten jokapäiväistä elämää että vastata maanosaamme kohdistuviin 
valtaviin haasteisiin.  

Edessämme olevan vaikean vuosikymmenen vuoksi Euroopan yleinen etu edellyttää meitä toimimaan 
päättäväisesti alkaen yhdestä ensisijaisesta tavoitteesta: laaditaan selkeä puhdasta teollisuutta koskeva strategia, 
jolla vahvistetaan sisämarkkinoita, jotta voidaan välttää Euroopan ennustettu taantuminen ja sen traagiset 
sosiaaliset ja poliittiset seuraukset. EU:n yhteisöt ja ahkerat kansalaiset haluavat laadukkaita, kunnollisia ja hyvin 
palkattuja työpaikkoja. EU:n yritykset haluavat mahdollisuuksia investoida, luoda ja tuottaa enemmän ja 
paremmin samoin toimintaedellytyksin kuin niiden ulkopuoliset kilpailijat ja ilman tarpeettomia rasitteita. Nämä 
ovat ilmeisiä ja oikeutettuja pyrkimyksiä, joihin Euroopan unionin on vastattava.   

Olen pitkään uskonut siihen, että taloudellisen ja teollisen johtoaseman palauttaminen takaa yksilön vaurauden ja 
vahvat yhteisölliset siteet. On myös tarpeen nopeuttaa siirtymistä ilmastoneutraaliuteen. Ranskan talous- ja 
teollisuusministerin neuvonantajana olen ollut mukana suunnittelemassa yhtä Ranskan lähihistorian suurimmista 
talousuudistuksista. Euroopan parlamentin jäsenenä ja ryhmänjohtajana pyrin jatkuvasti uuteen teollisuutta 
koskevaan lähestymistapaan, jossa hiilestä irtautumisen ja kasvun välisen turhan vastakkainasettelun sijaan 
sovitetaan yhteen molemmat prioriteetit. Tekoälyyn liittyvistä teollis- ja tekijänoikeuksista vastaavana esittelijänä 
edistin etiikkaan ja innovointiin perustuvan ainutlaatuisen eurooppalaisen mallin luomista. Eurooppa- ja 
ulkoministerinä asetin asialistan kärkeen talouskumppanuudet Itä-Afrikan ja Latinalaisen Amerikan 
demokraattisten maiden kanssa, jotka oli aiemmin jätetty huomiotta.  
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Tämä ajattelutapa voi olla myös tämän komission prioriteettina: saavutetaan sukupuolten tasa-arvo taloudessa ja 
otetaan siten tasa-arvonäkökohdat huomioon teollisuuspolitiikassa. Jos nimitykseni vahvistetaan, ensimmäisenä 
tehtävänäni uudessa komissiossa olisi varmistaa, että kaikki yritykset panevat naisten hallintoelinpaikkoja 
koskevan direktiivin täytäntöön. Aion kollegion jäsenenä myös tukea varapuheenjohtajaehdokkaan Roxana 
Minzatun toimia STEM-aineiden opetusta koskevan strategisen suunnitelman laatimiseksi. Suunnitelmalla on 
myös tarkoitus myös tuoda enemmän naisia ja tyttöjä STEM-alojen koulutukseen ja uralle. Sukupuolten tasa-arvo 
on tavoite, jossa keskeisellä sijalla on poliittinen tahto, ja tältä osin minulla on todistettua näyttöä: Ranskan 
ulkoministeriöön nimitettiin ennätysmäärä naisia ja ministeriössä oli naisenemmistö ensimmäistä kertaa Ranskan 
diplomatian historiassa. Jos nimitykseni vahvistetaan, sitoudun edelleen puolustamaan tätä lähestymistapaa 
komission ytimessä. Olen 39-vuotias varapuheenjohtajaehdokas, joten voitte myös luottaa siihen, että luon 
tilaisuuksia nuorelle sukupolvelle kaikessa toiminnassani. Jotta nuorilla eurooppalaisilla olisi mahdollisuus 
muokata päätöksiä Euroopan unionissa, järjestän mielelläni vuosittaisia nuorisodialogeja, joista ensimmäisen 
toimikauteni 100 ensimmäisen päivän aikana. 

Olen koko elämäni ajan työskennellyt väsymättä yleisen edun puolesta. Euroopan parlamentin johtotehtävissä en 
koskaan pakoillut vastuutani. Sellaisessa tehtävässä sekä johdonmukaisuus että riippumattomuus ovat ensiarvoisen 
tärkeitä. Parlamentissa en koskaan epäröinyt puolustaa linjaa, joka erosi puolueeni ja kotimaani linjasta, kun tiesin, 
että se oli Euroopan yleisen edun mukaista. Tämä päti erityisesti naisiin kohdistuvaa väkivaltaa koskevaan EU-
direktiiviin. Voitte myös olla varmoja siitä, että olen aina noudattanut, noudatan edelleen ja tulen noudattamaan 
tiukimpia eettisiä normeja täysin EU:n perussopimusten ja käytännesääntöjen mukaisesti. 

Urani alkoi Euroopasta. Ensimmäinen sitoumukseni äänestäjille oli palvella unioniamme. Hallituksessa tehtäviini 
kuului Euroopan yhtenäisyyden edistäminen. Jos hyväksytte nimitykseni Euroopan komissioon, noudatan valaani 
puolustaa Euroopan yhtenäisyyttä ja sen perusperiaatteita, ja toimin koko elämäni ajan noudattamieni sitoumusten 
mukaisesti. 

2. Vastuualueen hoito ja yhteistyö Euroopan parlamentin kanssa  

Voitteko sitoutua tiedottamaan parlamentille asianmukaisesti toimistanne ja yksiköidenne toimista? Miten katsotte 
olevanne vastuussa parlamentille? 

Millä tavoin olette valmis sitoutumaan yhteydenpitoon parlamentin kanssa ja läsnäoloon parlamentissa sekä 
valiokunnissa että täysistunnossa sekä avoimuuteen, yhteistyöhön ja parlamentin kantojen ja 
lainsäädäntöaloitteita koskevien pyyntöjen tehokkaaseen seurantaan? Oletteko valmis antamaan suunnitteilla 
olevia aloitteita ja käynnissä olevia menettelyitä koskevia ajankohtaisia tietoja ja asiakirjoja parlamentille 
tasaveroisesti neuvoston kanssa? 

Olen palvellut Euroopan parlamentissa, ja kunnioitukseni parlamenttia ja sen jäseniä kohtaan ei ole koskaan 
horjunut. Sitoudun pitämään yllä tätä erityissuhdetta Euroopan parlamenttiin, joka on eurooppalaisen demokratian 
ydin ja perustuu keskinäiseen luottamukseen. 

Legitimiteettimme perustuu teidän ääniinne. Vaikka ehdokkaiden nimet ovat neuvoston ja komission 
puheenjohtajan esittämiä, emme voi astua virkaan ilman Euroopan parlamentin hyväksyntää. Tämä on ratkaisevan 
tärkeää sen varmistamiseksi, että politiikkamme perustana olevat poliittiset suuntaviivat vastaavat kansalaisten 
enemmistön Euroopan parlamentin vaaleissa ilmaisemia toiveita. 

Jos vahvistatte nimitykseni, sitoudun noudattamaan seuraavaa työskentelymenetelmää yksikköjeni, kabinettini 
sekä minun ja Euroopan parlamentin välillä: 

- Sitoudun varmistamaan vastuualueeseeni liittyviä kysymyksiä koskevien mietintöjenne ja päätöslauselmienne 
asianmukaisen seurannan. Kannatan komission puheenjohtajan tavoin sitä, että parlamentille annetaan vahvempi 
rooli lainsäädäntöaloitteiden käynnistämisessä ja muotoilussa. Uskon aidosti, että tämä on vakaan, tehokkaan ja 
luotettavan eurooppalaisen päätöksentekoprosessin ennakkoedellytys. 

- Sitoudun olemaan aktiivisesti ja säännöllisesti läsnä valiokuntakokouksissa, täysistunnoissa ja 
kolmikantaneuvotteluissa sekä vierailemaan ryhmissänne, jos pyydätte minua. Kaikissa näissä yhteyksissä katson, 
että komission on oltava edustettuna poliittisella tasolla mahdollisimman hyvin. 
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- Sitoudun luomaan suoran viestintäkanavan asianomaisten valiokuntien jäsenten kanssa päätöksentekoprosessin 
kaikissa vaiheissa ja pitämään sitä yllä. Yksikköni ja tiimini ovat myös helposti tavoitettavissa koko toimikauden 
ajan kaksisuuntaisen tiedonkulun ansiosta.  

- Sitoudun kutsumaan tiettyjen alojen esittelijöitä, varjoesittelijöitä tai johtavia jäseniä työistuntoihin, jotta voidaan 
käsitellä perusteltuja huolenaiheita ja ideoita, jotka ovat peräisin suoraan jäsenten parlamentaarisesta työstä ja 
vaalipiireistä.  

- Sitoudun jakamaan tietoja ja asiaan liittyviä asiakirjoja parlamentin kanssa samalla tavoin kuin neuvoston kanssa. 
Kyse ei ole pelkästään molempien lainsäätäjien kunnioittamisesta vaan puitesopimuksen mukaisesta velvoitteesta.  

Kaikissa näissä sitoumuksissa on kyse demokraattisesta vastuuvelvollisuudesta. Kunnioitamme parlamenttia ja 
olemme sille ja sen edustamille kansalaisille tilivelvollisia. Vain yhdessä voimme viedä Eurooppaa eteenpäin.  

Puheenjohtajan esittämien poliittisten suuntaviivojen mukaisesti, joita parlamentin enemmistö kannatti, odotan 
innostuneena, että pääsen kuulemistilaisuudessa esittelemään puheenjohtajan minulle osoittaman vastuualueen 
johdonmukaisuutta ja prioriteettien merkityksellisyyttä. Olen myös kiinnostunut kuulemaan odotuksianne, 
ajatuksianne ja huolenaiheitanne.  

Toimeksiantokirjeeni tarjoaa ainutlaatuisen tilaisuuden luoda vihdoin täysin yhdennetty teollisuusstrategia 
mikrotaloudesta makrotalouteen, sisämarkkinoista ulkoiseen ulottuvuuteen, tuotantoketjun alkupäästä sen 
loppupäähän ja julkisista investoinneista yksityisiin investointeihin. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion toimia sen 
puolesta, että kaikki nämä kilpailukykyvälineet toimivat kansalaisten vaurauden hyväksi, tietenkin täysin 
kollegiaalisesti komission jäsenten kanssa ja täydessä yhteistyössä teidän kanssanne.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, sitoudun raportoimaan säännöllisesti parlamentille toimeksiantoni edistymisestä. 
Uskon, että alusta alkaen on erittäin tärkeää asettaa selkeät tavoitteet ja objektiiviset indikaattorit, joiden 
perusteella voitte arvioida tuloksiani ja yhteisiä ponnistuksiamme. 

Talous- ja raha-asioiden valiokunnan kysymykset 

Pääomamarkkinaunioni 

3. Mitkä ovat suurimmat esteet ja mitä ensisijaisia tavoitteita asettaisitte pääomamarkkinaunionin sekä säästö- ja 
investointimarkkinoiden kehittämiselle, jotta voidaan vauhdittaa yksityisen ja julkisen rahoituksen avulla tehtäviä 
investointeja kasvuhankkeisiin ja saada pääomamarkkinat investoimaan innovointiin? Miten aiotte varmistaa, että 
toimet EU:n finanssialan kilpailukyvyn parantamiseksi eivät heikennä rahoitusvakautta tai johda liialliseen 
riskinottoon? Millaisena näette arvopaperistamisen roolin näissä pyrkimyksissä? 

Tulevan komission tavoitteena on olla investointikomissio, ja puheenjohtajaksi valittu Ursula von der Leyen 
ilmoitti poliittisissa suuntaviivoissaan, että tarkoituksena on luoda ”säästö- ja investointiunioni”, jolla on 
ratkaiseva merkitys investointivajeiden korjaamisessa. Yksityisen ja julkisen rahoituksen lisääminen EU:n 
talouden ja teollisuuden nykyaikaistamiseksi edellyttää hyvin toimivia ja kehittyneitä rahoitusmarkkinoita, joihin 
tarpeen mukaan yhdistetään kohdennettujen julkisia riskinvähentämistoimenpiteitä ja joita koordinoidaan niiden 
mukaisesti.  

Ensinnäkin kansalaisten talouden on oltava säästö- ja investointiunionin ytimessä. Kansalaisilla on paljon säästöjä, 
mutta varat ovat pääasiassa pankkitalletuksissa ja asunnoissa, joissa ne eivät edistä tuottavia investointeja siinä 
määrin kuin olisi mahdollista. Heidän osallistumistaan pääomamarkkinoille vähentävät usein monet toisiinsa 
liittyvät tekijät: korkeat palkkiot ja neuvontakustannukset, markkinoiden hajanaisuudesta johtuva vähäinen 
kilpailu rahoitustuotteiden jakelussa, heikko finanssiosaaminen ja vähäinen luottamus rahoituksen välittäjiin.  

Jos nimitykseni johtavaksi varapuheenjohtajaksi vahvistetaan, aion tehdä yhteistyötä rahoituspalveluista sekä 
säästö- ja sijoitusunionista vastaavan komissaarin ja muiden komission jäsenten kanssa löytääkseni keinoja, joilla 
kansalaisia kannustetaan laittamaan säästönsä tuottamaan. Meidän on kehitettävä uusia säästö- ja 
investointituotteita Euroopan tasolla investointien kanavoimiseksi reaalitalouteen. Se hyödyttäisi eurooppalaisia 
yrityksiä ja tarjoaisi niille pääomaa, jota ne tarvitsevat voidakseen kilpailla, innovoida ja sopeutua vihreään, 
digitaaliseen ja sosiaaliseen siirtymään. Se hyödyttäisi myös Euroopan kansalaisia ja antaisi heille mahdollisuuden 
osallistua Euroopan talouden rahoittamiseen, kunhan heitä suojellaan asianmukaisesti ja he saavat kohtuullisen 
tuoton sijoituksistaan. 
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Toiseksi eurooppalaiset innovatiiviset yritykset eivät saa riittävästi riskipääomaa, jotta ne voisivat kasvaa ja 
laajentua EU:ssa. Tämä on yksi suurimmista EU:n kilpailukyvyn esteistä. Riskipääoman saatavuuden 
parantaminen on näin ollen tärkeä tavoite. Jos nimitykseni vahvistetaan, tarkastelen yhdessä rahoituspalveluista 
sekä säästö- ja investointiunionista vastaavan komissaarin ja muiden komission jäsenten kanssa tapoja houkutella 
lisää yhteisösijoittajia, hyödyntää paremmin julkisia rahoitusvälineitä, lisätä tietoisuutta asiasta ja helpottaa 
parhaiden käytäntöjen vaihtoa, tarkistaa vero- ja lainsäädäntökehystä olemassa olevien esteiden poistamiseksi ja 
hyödyntää toimivia kansallisia järjestelmiä. Erityistä huomiota olisi kiinnitettävä esteisiin, jotka haittaavat 
sellaisten sijoitusrahastojen laajentamista, joilla voidaan tukea innovatiivisten yritysten rahoitustarpeita. 

 

Kolmanneksi EU:n pääomamarkkinat eivät voi kilpailla kansainvälisesti eivätkä hyödyntää sisämarkkinoiden 
mittakaavaetuja, koska ne ovat liian hajanaiset. EU:n sijoittajilla on rajoitetummat sijoitusmahdollisuudet ja – jos 
he sijoittavat – korkeammat kustannukset ja pienempi tuotto kuin muualla. Ilman markkinoiden laajentumista EU 
ei voi myöskään vastata vihreän ja digitaalisen siirtymän rahoitustarpeisiin. On tärkeää paitsi tunnistaa esteet, jotka 
haittaavat Euroopan markkinoiden yhdentymistä ja likviditeetin syventämistä, ja jatkaa niiden poistamista, myös 
varmistaa, että eurooppalaiset rahoituslaitokset voivat toimia tasapuolisin edellytyksin maailmanlaajuisesti siten, 
että kansainvälisesti sovittuja standardeja sovelletaan johdonmukaisesti Euroopassa ja muilla lainkäyttöalueilla. 
Syvemmät rahoitusmarkkinat vahvistaisivat myös euron kansainvälistä asemaa. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion 
tukea pääomamarkkinaunionia koskevan toimintasuunnitelman mukaisesti toimia, joilla vastataan Euroopan 
pääomamarkkinoiden koko potentiaalin hyödyntämistä vaikeuttaviin haasteisiin. 

Lisäksi finanssimarkkinoiden toimijoiden valvontaan liittyvät erot voivat lisätä liiketoiminnan kustannuksia eri 
jäsenvaltioissa. Monet näistä eroista voivat olla haitallisia myös sijoittajille, joiden suoja ei ehkä ole samantasoinen 
kaikissa jäsenvaltioissa. Parempi EU:n tason valvontajärjestelmä voi olla keskeinen tekijä pääomamarkkinoiden 
täyden potentiaalin hyödyntämisessä, koska sen avulla voitaisiin vähentää tehottomuutta, saavuttaa 
mittakaavaetuja ja luoda luottamusta markkinoiden toimintaan. Sillä olisi ratkaiseva merkitys sääntelyrasitteen 
keventämisen kannalta. Valvontaa voidaan parantaa monin eri tavoin. Pohdittaessa tapoja vahvistaa 
valvontajärjestelyjä EU:ssa on kuultava paremmin kaikkia sidosryhmiä ja lisättävä niiden osallistumista, myös 
ottaen huomioon eri alojen ja maiden erityispiirteet.  

Uskon, että järkevästi strukturoidulla, hyvin säännellyllä ja valvotulla arvopaperistamisella voidaan vaikuttaa 
myönteisesti talouteen ja houkutella uusia sijoittajia. Se voi toimia riskinhallintavälineenä, jolla siirretään 
luottoriski pankeilta laajalle joukolle EU:n ja kolmansien maiden yhteisösijoittajia, jotka hyötyisivät vastuiden 
suuremmasta hajauttamisesta. Näin pankit voivat tarjota enemmän rahoitusta reaalitalouteen. Vuoden 2019 
arvopaperistamiskehys ja sen myöhemmät muutokset ovat parantaneet arvopaperistamismarkkinoiden avoimuutta 
ja standardointia, mutta EU:n markkinat ovat edelleen alikehittyneet. EU:n arvopaperistamismarkkinoiden 
elvyttämisen merkityksen toivat esiin Euroopan keskuspankin johtokunta maaliskuussa 2024 ja Eurooppa-
neuvosto huhtikuussa 2024. Hyvin toimivan arvopaperistamisjärjestelmän pitäisi kuulua EU:n asialistalle. Jos 
nimitykseni vahvistetaan, kantani siihen, pitäisikö nykyistä järjestelmää päivittää ja miten, tulee perustumaan 
kanssanne käytäviin lisäkeskusteluihin ja meneillään olevan kohdennetun kuulemisen tuloksiin, myös Euroopan 
valvontaviranomaisten teknisiin neuvoihin. Ennakkoedellytyksenä on aina rahoitusvakauden takaaminen.  

Eurooppa tarvitsee hyvin toimivia ja kansainvälisessä johtoasemassa olevia pankkeja, vakuutuksenantajia, 
sijoitusyhtiöitä ja muita välittäjiä, jotta voidaan rahoittaa innovointia, investoida vihreään, digitaaliseen ja 
sosiaaliseen siirtymään ja palauttaa EU:n kilpailukyky. Tässä ei kuitenkaan pidä unohtaa, että on tärkeää säilyttää 
vankka ja asianmukainen vakavaraisuuskehys. Vuosien 2007–2008 finanssikriisin syynä olivat liian löyhät 
standardit, liian kevyt valvonta ja liian heikko kansainvälinen yhteistyö. Sääntely- ja valvontauudistuksilla on 
sittemmin vahvistettu Euroopan rahoitusjärjestelmää, joka voi nyt tukeutua hyvin pääomitettuihin 
rahoituslaitoksiin ja joka on osoittanut häiriönsietokykynsä viime vuosien tapahtumien aikana. Meidän olisi nyt 
hyödynnettävä tätä vahvaa perustaa, jotta voidaan varmistaa Euroopan rahoitusalan kilpailukyky pitkällä 
aikavälillä. 

Kuten puheenjohtajaksi valitun Ursula von der Leyenin poliittisissa suuntaviivoissa todetaan, on myös tarpeen 
vivuttaa yksityistä pääomaa ja vähentää siihen liittyviä riskejä. Riskinvähentämisvälineiden, kuten lainojen, 
takausten tai pääomitustoimien, avulla pitäisi olla helpompi suunnata yksityistä pääomaa EU:n yritysten 
kilpailukyvyn tukemiseen. Arvoisat parlamentin jäsenet saavat tarkempia tietoja kysymykseen 5 antamistani 
vastauksista. 

Kilpailukyvyn koordinointiväline 
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4. Mitkä olisi otettava äskettäin ehdotetun kilpailukyvyn koordinointikehyksen pääpilareiksi? Millainen 
vuorovaikutus sillä on Euroopan kilpailukykyrahaston kanssa? 

Puheenjohtajaksi valitun Ursula von der Leyenin poliittisissa suuntaviivoissa viitataan uuteen Euroopan 
kilpailukykyrahastoon osana ehdotusta uudesta ja vahvistetusta talousarviosta seuraavassa monivuotisessa 
rahoituskehyksessä. Yhdessä kilpailukykyrahaston kanssa kehitetään kilpailukyvyn koordinointivälinettä, jotta 
investointipolitiikkaa voidaan kohdentaa ja koordinoida paremmin ja siten saada aikaan kerrannaisvaikutus, kuten 
toimeksiantokirjeessäni tuotiin esiin. Tämä on linjassa Draghin raportin kanssa, sillä siinä kehotetaan tehostamaan 
kilpailukykypolitiikan koordinointia, jotta voidaan sovittaa paremmin yhteen EU:n ja jäsenvaltioiden uudistus- ja 
investointiprioriteetit.  

 

 

Kilpailukyvyn koordinointivälineen tarkoituksena on oltava, että sillä lisätään johdonmukaisuutta EU:n 
kilpailukykytavoitteiden ja jäsenvaltioiden kansallisten politiikkojen välillä. Ne on sovitettava yhteen yhteisten 
strategisten prioriteettien kanssa, jotta niistä tulee toisiaan vahvistavia. Näin lisättäisiin sisämarkkinoiden 
varmuutta, ennustettavuutta ja mittakaavaetuja, vähennettäisiin hajanaisuutta ja autettaisiin saamaan liikkeelle 
mittavat investoinnit, joita EU:n kilpailukykyohjelma edellyttää. 

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tehdä yhteistyötä talouspolitiikasta ja tuottavuudesta vastaavan komission 
jäsenen kanssa, jotta varmistetaan politiikan koordinointi sekä se, että talouspolitiikan eurooppalaisessa 
ohjausjaksossa keskitytään edelleen unionin kilpailukykyyn sovittamalla talous- ja teollisuuspolitiikka yhteen.   

Euroopan kilpailukykyrahaston osalta viittaan kysymykseen 16 antamaani vastaukseen. 

Investoinnit 

5. Millaisena näette InvestEU-ohjelman tulevaisuuden? Millaisena näette yhteistyönne EIP:n kanssa? Millainen 
suunnitelma Teillä on yksityisten investointien saamiseksi käyttöön niin, että niillä tuetaan Euroopan taloutta? 
Mitä muita välineitä olisitte valmis ottamaan käyttöön merkittävän rahoitusvajeen paikkaamiseksi? 

Euroopan kilpailukykyä ja turvallisuutta varten tarvitaan mittavat investoinnit. Draghin raportissa arvioidaan, että 
vihreän ja digitaalisen siirtymän tavoitteisiin ja puolustusmenotarpeisiin tarvitaan vuosittain noin 800 miljardin 
euron lisäinvestoinnit. Tätä taustaa vasten puheenjohtajaksi valitun Ursula von der Leyenin poliittisissa 
suuntaviivoissa korostetaan tarvetta maksimoida julkiset investoinnit ja vivuttaa yksityistä pääomaa ja vähentää 
siihen liittyviä riskejä. Riskinvähentämisvälineiden, kuten lainojen, takausten tai pääomitustoimien, avulla pitäisi 
olla helpompi suunnata yksityistä pääomaa EU:n teollisuuden kilpailukyvyn tukemiseen. 

InvestEU-ohjelma on laajin tällä hetkellä käytössä oleva riskinjakoväline, joka on toiminut menestyksekkäästi. 
InvestEU-ohjelma on kolme vuotta käynnistämisensä jälkeen saanut liikkeelle yli 200 miljardin euron investoinnit, 
joista noin kahden kolmasosan odotetaan tulevan yksityisistä varoista. Rahoituksella edistetään keskeisiä poliittisia 
prioriteetteja, kuten innovointia ja infrastruktuuria vihreän ja digitaalisen siirtymän vauhdittamiseksi sekä tukea 
pk-yrityksille ja sosiaalialoille.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, pyrin varmistamaan InvestEU-ohjelman jatkuvan ja täyden täytäntöönpanon koko 
jäljellä olevan ohjelmakauden ajan yhteistyössä Euroopan investointipankin ja muiden kumppaneiden kanssa. 
Tämä edellyttää myös nykyisen joustavuuden hyödyntämistä. Tämä on tärkeää varsinkin rahoitustuotteille, joiden 
kysyntä on suurta, jotta voidaan tukea erityisesti kestäviä ja digitaalisia pk-yrityksiä, sosiaalialoja sekä puhdasta 
ja digitaali- ja bioteknologiaa.  

InvestEU-ohjelman vahvuus johtuu myös sen avoimesta rakenteesta. Sen ansiosta on luotu EU:n laajuinen 
julkisten rahoituslaitosten ekosysteemi, joka yhdistää voimansa EU:n poliittisten tavoitteiden saavuttamiseksi. 
Tärkein kumppani on Euroopan investointipankki (EIP), jonka kanssa yhdessä toimii joukko muita kansainvälisiä 
pankkeja, kuten Euroopan jälleenrakennus- ja kehityspankki (EBRD), Pohjoismaiden investointipankki, Euroopan 
neuvoston kehityspankki sekä jäsenvaltioiden kehityspankit.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion käyttää perustana InvestEU-ohjelmasta saatuja myönteisiä kokemuksia ja 
hyödyntää niitä laajemmin, jotta julkisen ja yksityisen rahoituksen synergiaa voidaan lisätä entisestään. EIP-
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ryhmään kuuluvat sekä EIP että EIR, ja se on komission pitkäaikainen kumppani, joka on osallistunut ohjelmien 
toteuttamiseen sekä EU:ssa että sen ulkopuolella. Aion varmistaa yhdessä talouspolitiikasta ja tuottavuudesta 
vastaavan komission jäsenen kanssa, että EIP-ryhmällä on edelleen strateginen rooli investointien tukemisessa 
kaikkialla EU:ssa. Näin edistetään talouskasvua, innovointia, kilpailukykyä, hiilestä irtautumista, digitalisaatiota, 
oikeudenmukaista siirtymää ja yhteenkuuluvuutta. Voisimme myös kannustaa EIP:tä omaksumaan entistä 
vahvemman roolin ottamalla enemmän riskejä rahoittamissaan toimissa ja tukea talouspolitiikasta ja 
tuottavuudesta vastaavaa komission jäsentä pyrkimyksissä vahvistaa EIR:n roolia erittäin lupaavien ja nopeasti 
kasvavien yritysten rahoituksen lisäämisessä. Sekä EIP:llä että EIR:llä on hyvät edellytykset suotuisan 
investointiympäristön luomiseen ja julkisen ja yksityisen rahoituksen vauhdittamiseen.  

Meidän on myös myönnettävä suotuisan sääntelykehyksen merkitys. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tehdä 
yhteistyötä talouspolitiikasta ja tuottavuudesta sekä lainsäädännön täytäntöönpanosta ja yksinkertaistamisesta 
vastaavan komission jäsenen kanssa, jotta voidaan keventää rahoituskumppaneiden ja yritysten raportointirasitetta.  

 

Edessämme on tulevan monivuotisen rahoituskehyksen ja sen välineiden suunnittelu. Aluksi on pohdittava ”mitä 
haluamme rahoittaa”, jotta voidaan nähdä ”miten” tavoitteet voidaan parhaiten saavuttaa ja konkreettiset tulokset 
maksimoida, myös InvestEU-ohjelmasta saatujen kokemusten pohjalta. Yksinkertaistetuilla mekanismeilla, joissa 
yhdistetään erilaisia rahoitusvälineitä ja neuvontatukea hankkeiden valmistelua ja käyttöönottoa varten, voidaan 
vauhdittaa hankkeita ja parantaa niiden laatua. Näin voidaan vahvistaa EU:n rahoituksen vaikutusta.   

Jos nimitykseni johtavaksi varapuheenjohtajaksi vahvistetaan, aion tehdä tiivistä yhteistyötä talousarviosta, 
petostentorjunnasta ja julkisesta hallinnosta vastaavan komission jäsenen kanssa sen varmistamiseksi, että nämä 
seikat otetaan huomioon seuraavaa monivuotista rahoituskehystä koskevan ehdotuksen valmistelussa, jotta sen 
kilpailukykypilari olisi mahdollisimman vahva. 

Ympäristön, kansanterveyden ja elintarvikkeiden turvallisuuden valiokunnan kysymykset 

6. Miten puhtaan teollisuuden ohjelman on tarkoitus rakentua vihreän kehityksen ohjelman pohjalle ja täydentää 
sitä? Mitä keskeisiä toimenpiteitä aiotte esittää osana puhtaan teollisuuden ohjelmaa, kiertotaloussäädöstä ja 
kemianteollisuutta koskevaa pakettia, kun otetaan huomioon myös Draghin raportti EU:n kilpailukyvystä? Miten 
aiotte varmistaa johdonmukaisuuden ja synergian aloitteiden välillä? Miten niillä on tarkoitus edistää 
ympäristötavoitteita, mukaan lukien saasteettomuustavoite? Miten aiotte kiihdyttää teollisuuden hiilestä 
irtautumista niin, että voidaan taata investoinnit, varmistaa EU:n globaali kilpailukyky ja säilyttää laadukkaat 
työpaikat sekä keventää tarpeetonta hallinnollista taakkaa? Mitä toimenpiteitä aiotte toteuttaa sen 
varmistamiseksi, että puhdasta siirtymää koskeva EU:n lainsäädäntö räätälöidään pk-yrityksiä varten? Mitä 
toimenpiteitä aiotte esittää teollisuuden hiilestä irtautumista vauhdittavassa säädöksessä, jotta voidaan tukea 
eurooppalaisia edelläkävijämarkkinoita puhtaan teknologian kehittämisen, tuotannon ja levittämisen alalla, ja 
mitä rahoitusvaroja aiotte ottaa käyttöön tämän tavoitteen saavuttamiseksi? Mitä erityisstrategioita suunnittelette 
ottavanne käyttöön kriittisten hankkeiden lupamenettelyjen nopeuttamiseksi niin, että on mahdollista edistyä 
ajoissa ilmastotavoitteissa ja taata ympäristönsuojelun korkea taso? Mitä toimenpiteitä aiotte esittää, jotta 
voidaan löytää tasapaino kriittisiin raaka-aineisiin liittyvien riippuvuuksien vähentämisen ja Euroopan 
kilpailukyvyn parantamisen, kiertoajattelun edistämisen ja korkeatasoisten ympäristönormien noudattamisen 
välillä? Miten aiotte varmistaa, että uusi kiertotaloussäädös sisältää riittäviä konkreettisia kannustimia, joilla 
voidaan riittävästi vauhdittaa uusiomateriaalien markkinakysyntää ja edistää jätteen sisämarkkinoiden 
perustamista? 

Euroopan vihreän kehityksen ohjelma näyttää tietä ilmastoneutraalille ja resurssitehokkaalle EU:n taloudelle. 
Vihreän kehityksen teollisuussuunnitelmassa esitetään toimia, joilla parannetaan Euroopan nettonollateollisuuden 
kilpailukykyä siirtymän vauhdittamiseksi. Puhtaan teollisuuden ohjelma noudattaa samaa linjaa, ja sillä tähdätään 
samaan aikaan sekä hiilestä irtautumiseen että Euroopan talouden teollistamiseen, mikä lisää häiriönsietokykyä ja 
strategista riippumattomuutta. 

Yhdessä puhtaasta, oikeudenmukaisesta ja kilpailukykyisestä siirtymästä vastaavan johtavan varapuheenjohtajan 
ja muiden komission jäsenten kanssa teemme aloitteita, joilla pyritään parantamaan lupamenettelyjä sekä 
infrastruktuurien, energian ja raaka-aineiden, julkisen ja yksityisen rahoituksen sekä osaamisen ja teknologian 
saatavuutta. Vauhditamme teollisuuden hiilestä irtautumista yksinkertaistamalla hallinnollisia prosesseja, 
kehittämällä kestävien ja häiriönsietokykyisten tuotteiden edelläkävijämarkkinoita, mobilisoimalla yksityistä 
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rahoitusta siirtymää varten, hyödyntämällä kumppanuuksia, vahvistamalla sisämarkkinoita ja varmistamalla 
tasapuoliset toimintaedellytykset.  

Puhtaan teollisuuden ohjelma perustuu edellisen toimikauden saavutuksiin, ja sillä varmistetaan, että 
täytäntöönpano on sekä vaikuttavaa että tehokasta aiheuttamatta lisärasitetta. Sillä vahvistetaan entisestään hiilestä 
irtautumisen liiketoimintamallia ja tuetaan teollisuutta sen innovointi- ja laajentumispyrkimyksissä. Tätä varten 
ohjelmassa olisi käsiteltävä kyseisen liiketoimintamallin kaikkia ulottuvuuksia, muun muassa sisäisiä ja ulkoisia 
markkinoita, julkista ja yksityistä rahoitusta, sosiaali- ja teollisuuspolitiikkaa sekä rahoitus- ja 
lainsäädäntövälineitä. Mitään niistä ei voida tarkastella muista erillään. Muutoksen käynnistäminen 
oikeudenmukaisella ja tehokkaalla tavalla edellyttää johdonmukaisuutta, ja teollisuuspolitiikan on oltava täysin 
integroitua.  Horisontaalisten toimenpiteiden lisäksi olisi käsiteltävä useita mainittuja aloja.  

Ensinnäkin kiertotaloussäädös on keskeinen osa puhtaan teollisuuden ohjelmaa, ja aion tehdä tiivistä yhteistyötä 
ympäristöasioista, vesiresilienssistä ja kilpailukykyisestä kiertotaloudesta vastaavan komission jäsenen kanssa sen 
toteuttamiseksi. Tavoitteena on siirtyä lineaarisesta ajattelusta elinkaariajatteluun tuotteiden ja materiaalien 
kohdalla. Säädöksellä lisätään uusiomateriaalien tarjontaa ja kysyntää ja luodaan jätteiden sisämarkkinat 
esimerkiksi yhdenmukaistamalla jätteeksi luokittelun päättymistä koskevat kriteerit. Uusioraaka-aineiden hinta on 
usein korkeampi kuin primaariraaka-aineiden, koska ensin mainitut kärsivät usein epäsymmetrisestä 
informaatiosta koko arvoketjussa, ja niiden talteenoton ja kierrätyksen sisämarkkinat ovat suppeat. 
Kiertotaloussäädöksellä pyritään sen vuoksi luomaan kannustimia uusiomateriaalien käyttöön puuttumalla tähän 
markkinoiden epäkohtaan.  

 

Näemme potentiaalia kolmessa osatekijässä: viime toimikaudella hyväksytyn kattavan lainsäädännön käytännön 
täytäntöönpano, sisämarkkinoiden hyödyntäminen esimerkiksi siten, että uusioraaka-aineiden tuottajat voivat 
myydä tuotteitaan kaikkialla EU:ssa, ja kiertotalouteen siirtymisen taloudellisten näkökohtien vahvistaminen ja 
kiertotalouden tuotteiden ja liiketoimintamallien edistäminen. Olemme onnistuneet purkamaan talouskasvun ja 
päästöjen välisen kytköksen, ja voimme tehdä saman kasvun ja resurssien käytön kanssa. Näin parannamme 
kilpailukykyä ja talouden suorituskykyä siten, että samalla pienennetään ympäristöjalanjälkeä ja vähennetään 
riippuvuutta primaariraaka-aineista ja vaikutusta biologiseen monimuotoisuuteen ja saastumiseen. 

Toiseksi kriittisiä raaka-aineita koskeva säädös on edelleen keskeisessä asemassa. Euroopan kilpailukyvyn 
parantaminen edellyttää raaka-aineiden turvattua ja kestävää saatavuutta. Tähän sisältyy raaka-aineiden louhinnan 
ja jalostuksen lisääminen Euroopan mantereella, jossa meillä on monia resursseja, korkeat ympäristönormit ja 
innovatiivisimmat yritykset ja teknologiat. Se tarkoittaa myös primaariraaka-aineiden kierrätyksen lisäämistä, jotta 
voidaan vähentää tuontitarpeita ja pienentää samalla ympäristöjalanjälkeä. Kiertotaloussäädöksessä ehdotetaan 
uusioraaka-aineita koskevia tarjonta- ja kysyntäpuolen toimenpiteitä, jollaisia ovat esimerkiksi toimivammat 
lähestymistavat laajennettuun tuottajavastuuseen, jätteeksi luokittelun päättymistä koskevat kriteerit, kierrätetty 
sisältö ja julkisia hankintoja koskevat kestävyyteen liittyvät kriteerit. 

Kolmanneksi aion puhtaan teollisuuden ohjelman keskeisenä osana tehdä ilmastotoimista, nettonollatavoitteesta 
ja puhtaasta kasvusta vastaavan komission jäsenen kanssa teollisuuden hiilestä irtautumista vauhdittavaan 
säädökseen liittyvää yhteistyötä, jotta voidaan tukea eurooppalaisia edelläkävijämarkkinoita puhtaan teknologian 
kehittämisessä, tuotannossa ja levittämisessä teollisuudessa ja nopeuttaa suunnittelu-, tarjouskilpailu- ja 
lupaprosesseja erityisesti energiavaltaisilla aloilla. Kun autetaan EU:n teollisuutta irtautumaan hiilestä 
teknologianeutraalin lähestymistavan avulla, varmistetaan myös sen pitkän aikavälin kilpailukyky ja säilytetään 
laadukkaat työpaikat.  

Ennustettavuus ja nopeus ovat olennaisen tärkeitä, jotta voidaan helpottaa investointeja teollisuushankkeisiin. Tätä 
varten hiilestä irtautumista vauhdittavalla säädöksellä helpotetaan lupatoimenpiteitä nettonollateollisuutta 
koskevan säädöksen ja kriittisiä raaka-aineita koskevan säädöksen mallin perusteella. Tämän ansiosta strategiset 
hankkeet hyötyvät sujuvoitetuista lupamenettelyistä ja ”ensisijaisesta asemasta” kansallisella tasolla niin, ettei 
heikennetä ympäristö-, sosiaali- ja hallintonormeja. Tämän uuden kehyksen kehittämiseksi aion tehdä tiivistä 
yhteistyötä jäsenvaltioiden kanssa ja tukea kansallisia ja paikallisia hallintoja asiaankuuluvilla välineillä. 
Teollisuuden hiilestä irtautumista vauhdittavalla säädöksellä olisi myös kanavoitava investointeja sinne, missä 
niitä eniten tarvitaan. 

Pk-yrityksillä on tietenkin keskeinen rooli taloudessa ja kestävässä siirtymässä. Aion jatkaa pk-yritysten 
apupaketin, myös pk-yrityssuodattimen, täytäntöönpanoa, jotta voidaan tunnistaa päätöksenteon alkuvaiheessa pk-
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yritysten kannalta erityisen merkityksellisiä ehdotuksia ja toteuttaa lieventäviä toimenpiteitä aloitekohtaisesti. 
Teemme myös uuden pk-yritystarkastuksen, kuten kysymykseen 11 antamassani vastauksessa kuvataan 
tarkemmin. 

Puhtaan teollisuuden ohjelmaan sisällytetään monia muita aloitteita, kuten kohtuullisia energianhintoja koskeva 
toimintasuunnitelma. Puhtaan teollisuuden ohjelmalla olisi ennen kaikkea luotava oikeat edellytykset, joilla paitsi 
parannetaan eurooppalaisten yritysten kilpailukykyä maailmanlaajuisesti myös varmistetaan, että kansalaiset 
saavat paremman hyödyn siirtymästä paikallistasolla. 

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion osallistua näiden aloitteiden toteuttamiseen kanssanne. Myös sidosryhmiä ja 
kansallisia viranomaisia kuullaan asianmukaisesti. Voin vakuuttaa, että noudatan maantieteellisesti ja sosiaalisesti 
tasapuolisen ja oikeudenmukaisen siirtymän periaatetta koko toimikauden ajan. 

7. Miten aiotte varmistaa, että hiilirajamekanismi (CBAM) pannaan täytäntöön tehokkaasti, kaikilta osin ja 
ajoissa, välttäen samalla tarpeetonta byrokratiaa ja kaksinkertaista suojaa? Mitä toimenpiteitä aiotte ehdottaa 
mahdollisten porsaanreikien poistamiseksi toimitusketjun alku- ja loppupäässä ja hiilirajamekanismin 
soveltamisalan laajentamiseksi asetuksen mukaisesti niin, että vältetään hiilivuoto arvoketjussa ja otetaan 
huomioon vähiten kehittyneiden maiden tilanne? 

Hiilirajamekanismi (CBAM) on ilmaston kannalta erittäin tärkeä väline. Jos nimitykseni johtavaksi 
varapuheenjohtajaksi vahvistetaan, aion toimia yhdessä ilmastotoimista, nettonollatavoitteesta ja puhtaasta 
kasvusta vastaavan komission jäsenen kanssa sen varmistamiseksi, että mekanismi pannaan täytäntöön kaikilta 
osin ja ajoissa, kiinnittäen erityistä huomiota kiertämisen riskien ja erityisesti pk-yritysten hallinnollisen rasitteen 
minimoimiseen.  

Hiilirajamekanismilla alkaa olla taloudellisia seurauksia 1. tammikuuta 2026 alkaen. Käynnissä on siirtymävaihe, 
joka alkoi lokakuussa 2023 ja jonka aikana komissio on antanut tukea ja ohjemateriaalia tuojille ja viejille sekä 
kansallisille toimivaltaisille viranomaisille. 

 

Kuuntelemalla sidosryhmiä, myös yrityksiä ja kansallisia hallintoja, muun muassa täytäntöönpanoa koskevien 
vuoropuhelujen yhteydessä, sekä kolmansien maiden kumppaneita ja G7-kokouksessa käynnistetyn ilmastoklubin 
jäseniä voimme varmistaa, että täytäntöönpanotoimenpiteet ovat mahdollisimman vaikuttavia ja tehokkaita.  

Komissio ottaa myös huomioon nykyisestä siirtymäkaudesta saadut kokemukset tehdäkseen erityisesti 
yksinkertaistamiseen liittyviä mukautuksia. Tätä varten esitämme Euroopan parlamentille ja neuvostolle 
tarkastelukertomuksen vuoden 2025 loppuun mennessä.  

Kertomuksessa käsitellään kaikkia asetuksen uudelleentarkastelulausekkeessa esitettyjä näkökohtia, ja siihen 
sisältyy arvio hiilirajamekanismin soveltamisalan mahdollisesta laajentamisesta myös epäsuoriin päästöihin, 
mekanismin hallinnoinnista ja asetuksen kansainvälisistä vaikutuksista kehitysmaihin ja erityisesti vähiten 
kehittyneisiin maihin.  

Asetuksessa säädetään mahdollisuudesta laajentaa hiilirajamekanismin soveltamisalaa niin, että se kattaa muut 
EU:n päästökauppajärjestelmässä hiilivuodon riskille alttiit tavarat, erityisesti orgaaniset kemikaalit ja polymeerit, 
tavaroiden kuljetuksesta ja kuljetuspalveluista aiheutuvat päästöt sekä muut tuotantopanokset (ns. lähtöaineet). 
Kuten hiilirajamekanismia koskevassa asetuksessa edellytetään, tarkastelemme mahdollisuuksia sisällyttää 
soveltamisalaan tuotteita, jotka ovat nykyisten CBAM-tavaroiden arvoketjussa alempana. Tämä voi olla tarpeen, 
jotta voidaan välttää hiilivuodon siirtyminen arvoketjussa eteenpäin ja hyödyntää kaikilta osin hiilirajamekanismin 
tarjoamia mahdollisuuksia ilmastonsuojeluun. Hiilirajamekanismin mahdollisen laajentamisen on kuitenkin 
perustuttava selkeisiin kriteereihin ja oltava oikeassa suhteessa mekanismin tavoitteisiin nähden. Lisäksi arvioin 
jatkuvasti yhdessä ilmastotoimista, nettonollatavoitteesta ja puhtaasta kasvusta vastaavan komission jäsenen 
kanssa, miten voidaan puuttua mekanismin mahdolliseen kiertämiseen, ja tässä tulliviranomaisilla on keskeinen 
rooli.  

Lainsäädäntövallan käyttäjien pyynnöstä komissio arvioi myös hiilivuotoriskiä, joka liittyy CBAM-tavaroihin, 
jotka tuotetaan EU:ssa ja viedään kolmansiin maihin, erityisesti niihin, jotka eivät sovella EU:n 
päästökauppajärjestelmää tai vastaavaa hiilen hinnoittelumekanismia. 
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Hiilirajamekanismissa ei vapauteta vähiten kehittyneitä maita, koska tämä kannustaisi siirtämään saastuttavampaa 
teollisuutta tällaisiin maihin sen sijaan, että kannustettaisiin hiilestä irtautumiseen. Komission tutkimusten mukaan 
vähiten kehittyneiden maiden vienti EU:hun hiilirajamekanismin piiriin kuuluvilla aloilla on vähäistä. Joillekin 
vähiten kehittyneille maille vienti EU:hun voi kuitenkin tuottaa merkittäviä valuuttatuloja ja muodostaa 
merkittävän osan niiden bruttokansantulosta. Aion yhdessä muiden komission jäsenten kanssa varmistaa, että 
komissio jatkaa tiivistä yhteistyötä näiden maiden kanssa ja tukee niitä mukautumisessa ja valmistautumisessa 
hiilirajamekanismin siirtymäkauden aikana. 

8. Mitkä ovat painopisteenne tulevassa kemianteollisuutta koskevassa paketissa? Miten aiotte saada aikaan 
siirtymän turvallisiin ja kiertoajattelun mukaisiin vihreisiin, vähemmän vettä ja energiaa käyttäviin kemikaaleihin 
siten, että taataan pitkän aikavälin ennustettavuus sijoittajille kestävien innovaatioiden edistämiseksi? Milloin 
aiotte esittää ehdotuksen REACH-asetuksen tarkistamiseksi tavalla, jolla varmistetaan sääntöjen 
yksinkertaistaminen ja taataan samalla terveyden ja ympäristön parempi suojelu ja kilpailukykyinen teollisuus? 
Millainen suunnitelma Teillä on PFAS-yhdisteiden osalta, jotta voidaan minimoida ihmisten ja ympäristön 
altistuminen niille ja samalla varmistaa selkeä ja toteuttamiskelpoinen kehys teollisuudelle ottamalla huomioon 
välttämättömät käyttötarkoitukset? 

Poliittisissa suuntaviivoissa esitetty kemianteollisuutta koskeva paketti on keskeisen tärkeä ihmisten terveyden ja 
ympäristön suojelun sekä kilpailukykyisen EU:n teollisuuden kannalta. REACH-asetuksen ja 
kemikaalilainsäädännön täytäntöönpanosta vuosien mittaan saatujen kokemusten perusteella on selvää, että EU:n 
on nopeutettava menettelyjä, vähennettävä byrokratiaa ja tarjottava selkeyttä ja varmuutta sekä yrityksille että 
kuluttajille. Paketilla pyritään luomaan tehokkaampi sääntelykehys, joka toimii nopeammin haitallisten aineiden 
poistamiseksi markkinoilta ja tarjoaa samalla pitkän aikavälin investointivarmuutta Euroopan johtaville 
kemianteollisuuden yrityksille. 

EU voi olla ylpeä maailman edistyneimmästä kemikaalien sääntelykehyksestä, jonka tiettyjä näkökohtia on 
kuitenkin tarkasteltava uudelleen. Kun otetaan huomioon tiettyjen kemikaalien aiheuttama riski ja 
kemianteollisuuden taloudelliset haasteet, tarvitaan uudistettua ja kokonaisvaltaista lähestymistapaa vihreän 
siirtymän vauhdittamiseksi ja kestävän kilpailukyvyn saavuttamiseksi. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tämän 
vuoksi tehdä yhteistyötä ympäristöasioista, vesiresilienssistä ja kilpailukykyisestä kiertotaloudesta vastaavan 
komission jäsenen kanssa asettaakseni neljä prioriteettia tulevalle kemianteollisuutta koskevalle paketille. 

1) Innovatiiviset, kestävät ja turvatut toimitusketjut: EU:n on annettava vankka tuki vahvalle ja 
häiriönsietokykyiselle kemianteollisuudelle, joka on avainasemassa, kun luodaan kasvua ja vaurautta EU:ssa. On 
tarpeen luoda suotuisa kehys investoinneille, joilla edistetään siirtymistä uusiin vihreisiin ja digitaalisiin 
ratkaisuihin, myös puhtaisiin energialähteisiin ja kestäviin hiiliraaka-aineisiin samoin kuin turvallisiin, 
kiertotalouteen perustuviin ja kestäviin kemikaaleihin. Tämä edellyttää selkeitä signaaleja ja pitkän aikavälin 
ennustettavuutta investoijien kannalta, mihin voidaan päästä edistämällä toimintatapaa, joka perustuu 
viranomaisten ja teollisuuden tiiviimpään yhteistyöhön. Haitallisten kemikaalien korvaamista olisi tuettava 
edelleen innovoinnilla ja tietämyksen siirrolla teollisuuden siirtyessä turvallisempiin vaihtoehtoihin. Koska 
kemikaalit kuuluvat olennaisesti moniin siirtymän kannalta keskeisiin toimitusketjuihin, meidän on vältettävä 
luomasta uusia riippuvuuksia.  

2) Yksinkertaistettu ja järkeistetty lainsäädäntö: REACH-asetus on auttanut merkittävästi lisäämään tietämystä 
kemikaaleista rekisteröinnin ja arvioinnin kautta sekä puuttumaan tiettyjen kemikaalien aiheuttamaan riskiin 
lupien ja rajoitusten kautta. REACH-asetus on kuitenkin osoittautunut myös varsin työlääksi teollisuuden, 
erityisesti pk-yritysten, kannalta. Yhdessä ympäristöasioista, vesiresilienssistä ja kilpailukykyisestä 
kiertotaloudesta vastaavan komission jäsenen kanssa vuonna 2025 laadittavalla REACH-asetuksen tarkistamista 
koskevalla lainsäädäntöehdotuksella linjattaisiin REACH-asetus yksinkertaistamista, rasitteen keventämistä ja 
kilpailukykyä koskevien prioriteettien mukaiseksi ja mahdollistettaisiin olennaiset täydentävät kuulemiset 
parlamentin ja kaikkien asiaankuuluvien sidosryhmien kanssa.  

REACH-asetuksen tarkistuksella olisi pyrittävä nykyaikaistamaan sääntelykehystä, jotta voidaan parantaa 
kestävää kilpailukykyä ja turvallisuutta EU:ssa vaarantamatta ihmisten terveyden ja ympäristön suojelua. 
Yksinkertaistamista varten tarkistetaan kaksitahoista lupa- ja rajoitusjärjestelmää, jotta voitaisiin vähentää 
yksittäisten lupien tarvetta huomattavasti. Jos lähestymistapa perustuisi pääasiallisesti laajempiin rajoituksiin, 
päätöksiä voitaisiin tehdä nopeammin ja avoimemmin vaarantamatta terveyden ja ympäristön suojelun korkeaa 
tasoa.  
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Lisäksi tuetaan pk-yrityksiä digitalisaation avulla. Tehostetulla täytäntöönpanon valvonnalla luodaan tasapuoliset 
toimintaedellytykset, myös verkkomyynnissä, jotta voidaan säilyttää sääntöjä noudattavien EU:n yritysten 
kilpailuasema, ja varmistetaan, että tuontituotteet täyttävät kaikki asiaankuuluvat standardit. Esimerkiksi 
hormonaalisia haitta-aineita koskevien tietovaatimusten parantaminen korjaa tietoaukkoja ja parantaa 
riskinhallintaa. Eläinkokeettomia menetelmiä edistetään ja eläinkokeet minimoidaan. Lisäksi teollisuuden 
päästöistä annettuun direktiiviin äskettäin hyväksyttyjen muutosten täytäntöönpano helpottaa huomattavasti veden 
tehokkaampaa ja kiertoon perustuvaa käyttöä kemianteollisuudessa sekä vähentää haitallisia päästöjä veteen.  

REACH-asetuksen tarkistuksen ja komission aiempien aloitteiden, kuten ”yksi aine – yksi arviointi”, 
täydentämiseksi Euroopan kemikaaliviraston perusasetusta koskevalla lainsäädäntöehdotuksella vahvistetaan 
kemikaaliviraston hallintoa, nopeutetaan sen menettelyjä ja lisätään sen taloudellista kestävyyttä, mikä on 
kiireellistä.  

3) Toimintapolitiikan johdonmukaisuus: Euroopan kemianteollisuuteen kohdistuu yhä enemmän 
sääntelyvaatimuksia, jotka ovat perusteltuja yksinään mutta voivat aiheuttaa epäjohdonmukaisuuksia ja 
päällekkäisyyksiä eri säädösten välillä. Tarvitaan parempaa koordinointia sekä EU:n että jäsenvaltioiden tasolla ja 
kokonaisvaltaisempaa lähestymistapaa sen varmistamiseksi, että kumulatiivinen rasite ei heikennä EU:n 
kilpailukykyä ja innovointipotentiaalia. Sen vuoksi – yhdessä ympäristöasioista, vesiresilienssistä ja 
kilpailukykyisestä kiertotaloudesta vastaavan komission jäsenen kanssa – kannustaisin voimakkaasti ja 
helpottaisin EU:n ja kansallisten viranomaisten keskusteluja yhteisistä prioriteeteista ja asianmukaisimmista 
kemikaaleja koskevista poliittisista toimenpiteistä varhaisessa vaiheessa, jotta voidaan varmistaa REACH-
asetuksen ja muiden säädösten yhdenmukaisuus. Tällainen koordinointi hyödyttäisi myös terveyttä ja ympäristöä.   

4) PFAS-aineisiin liittyvä selkeys: Kuten toimeksiantokirjeessäni todettiin, sitoudun selkeyttämään PFAS-aineita 
koskevaa REACH-asetuksen mukaista rajoitusprosessia yhdessä ympäristöasioista, vesiresilienssistä ja 
kilpailukykyisestä kiertotaloudesta vastaavan komission jäsenen kanssa, jos nimitykseni vahvistetaan. Näihin 
kemikaaleihin on kiinnitettävä erityistä huomiota, kun otetaan huomioon maaperän ja veden, myös juomaveden, 
saastumiseen liittyvien tapausten suuri määrä. Tästä syystä komissio on jo toteuttanut merkittäviä toimia PFAS-
aineista aiheutuvien riskien hallitsemiseksi rajoittamalla kuluttajakäyttöä ja muilla REACH-asetuksen mukaisilla 
toimenpiteillä sekä tiukentamalla juomavedessä olevia PFAS-aineita koskevia raja-arvoja ja valvomalla pinta- ja 
pohjavettä.  Pyrin edistämään mahdollisimman nopeasti lopullista päätöstä useiden jäsenvaltioiden esittämästä 
nykyisestä aloitteesta, joka koskee PFAS-aineiden rajoittamista kansalaisten terveyden ja ympäristön 
suojelemiseksi. Säädöksen peruslinjaukset on jo paljastettu selkeyden ja ennakoitavuuden vuoksi. Pyrin 
kieltämään PFAS-aineiden käytön kuluttajakäytössä, kuten kosmetiikassa, elintarvikekontaktimateriaaleissa ja 
ulkovaatteissa.  

Jos asianmukaisia vaihtoehtoja suorituskyvyn ja turvallisuuden kannalta ei ole saatavilla, kannatan PFAS-aineiden 
käytön jatkamista varsinkin kriittisissä teollisissa sovelluksissa tiukasti valvotuissa olosuhteissa, kunnes löydetään 
hyväksyttäviä korvaavia aineita. Kannatan myös tiukkoja päästö- ja hävittämissääntöjä, joilla rajoitetaan näiden 
aineiden päästämistä ympäristöön, sekä selkeitä kannustimia innovoida ja kehittää kestäviä korvaavia aineita. 
Tiettyjen teollisuudenalojen kriittisyys yhteiskunnan kannalta tunnustettiin huhtikuussa 2024 annetussa 
välttämätöntä käyttötarkoitusta koskevassa komission tiedonannossa, ja PFAS-aineita käytetään laajalti monissa 
kriittisissä teollisissa sovelluksissa esimerkiksi puolustuksen, puolijohteiden, puhtaan teknologian tai lääketieteen 
alalla. 

 

Teollisuus-, tutkimus- ja energiavaliokunnan kysymykset 

9. Mikä on näkemyksenne vastuualueestanne sen lisäksi, mitä toimeksiantokirjeenne sisältää, ja mitä haluaisitte 
jättää perinnöksi toimikautenne jälkeen? Mitä lainsäädäntöehdotuksia ja muita aloitteita aiotte ehdottaa 
komission jäsenten kollegiolle hyväksyttäviksi seuraavien viiden vuoden aikana ja erityisesti ensimmäisten 100 
päivän aikana? Kuinka aiotte varmistaa, että näillä ehdotuksilla samoin kuin olemassa olevan lainsäädännön 
täytäntöönpanolla vahvistetaan Euroopan kilpailukykyä? Aiotteko laatia nämä lainsäädäntöehdotukset niitä 
koskevien vaikutustenarviointien pohjalta? Mitä suunnitelmia Teillä on erityisesti puhtaan teollisuuden ohjelman, 
eurooppalaisen hyvinvointisuunnitelman, teollisuuden hiilestä irtautumista vauhdittavan säädöksen, Euroopan 
kilpailukykyrahaston ja kiertotaloussäädöksen osalta? Mitä rahoitusvaroja näihin aloitteisiin pitäisi mielestänne 
kohdentaa? Miten aiotte rahoittaa erityisesti Euroopan kilpailukykyrahaston heikentämättä muihin EU:n 
politiikkatoimiin liittyviä olemassa olevia sitoumuksia? Millaiseen taloudelliseen logiikkaan ja millaisiin 
teollisuuden rahoitustarpeisiin Euroopan kilpailukykyrahaston olisi mielestänne vastattava? Millaisena näette 
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näiden aloitteiden suhteen nettonollateollisuussäädökseen (NZIA), kriittisiä raaka-aineita koskevaan säädökseen 
(CRMA) ja STEP-kehysvälineeseen sekä vuodeksi 2040 asetettuun päästövähennystavoitteeseen? Miten aiotte 
käsitellä näiden aloitteiden sosiaalista ulottuvuutta? Miten aiotte samassa yhteydessä käsitellä myös 
energiakustannuksia ja energiatehokkuutta sekä uusiutuvien ja muiden energialähteiden käyttöä? Mikä on 
visionne kilpailukyvyn koordinointivälinettä varten ja miten sen pitäisi toimia, jotta voisitte hoitaa 
toimeksiantokirjeessänne esitetyt tehtävät? 

Euroopalla on vahva tuotantopohja ja vankka asema maailmanmarkkinoilla. Autoteollisuus, kemianteollisuus ja 
lääketeollisuus ovat huippuosaamisaloja, mutta niihin kohdistuu merkittävää maailmanlaajuista kilpailua. EU on 
vaarassa jäädä jälkeen digitaalisten ja puhtaiden innovaatioiden alalla sekä energiavaltaisten alojen 
kilpailukyvyssä, koska energian hinnat ovat Euroopassa huomattavasti korkeammat kuin muissa talouksissa, koska 
Eurooppa on hyvä innovoimaan muttei niin hyvä laajentamaan toimintaa ja tuomaan innovatiivisia tuotteita 
markkinoille ja koska nykyinen geopoliittinen tilanne on pahentanut strategisiin riippuvuuksiin liittyviä riskejä. 
Näiden kaikkien syiden vuoksi teollisuusstrategia on asetettava EU:n asialistan kärkeen.  

Ajattelen, että kilpailukyky on keino ja vauraus on tavoite. Tavoitteenamme on, että tämän toimikauden lopussa 
olemme luoneet oikeanlaiset edellytykset eurooppalaisten yritysten kasvulle, jotta ne voivat hyötyä uudenlaisesta 
dynamiikasta, johon nykyisten ja tulevien sukupolvien vauraus voi pohjautua. Uskon vakaasti, että hiilestä 
irtautumisesta voi tulla kasvun ja työpaikkojen lähde. Uskon myös, että menestyäkseen EU:n on toimittava yhdessä 
eikä 27 erillisenä jäsenvaltiona. Tämän tavoitteen saavuttamiseksi aion kiinnittää erityistä huomiota politiikan 
johdonmukaisuuden varmistamiseen ja toteuttaa räätälöityjä aloitteita strategisilla aloilla. 

Jos nimitykseni vahvistetaan, toiminnan suunnan asettaa puhtaan teollisuuden ohjelma, jonka aion esitellä yhdessä 
puhtaasta, oikeudenmukaisesta ja kilpailukykyisestä siirtymästä vastaavan johtavan varapuheenjohtajan ja 
ilmastotoimista, nettonollatavoitteesta ja puhtaasta kasvusta vastaavan komission jäsenen kanssa toimikauden 100 
ensimmäisen päivän aikana. Se on keskeinen osa laajempaa eurooppalaista hyvinvointisuunnitelmaa, joka 
esitetään puheenjohtajaksi valitun Ursula von der Leyenin poliittisissa suuntaviivoissa. Kuten kysymykseen 6 
antamassani vastauksessa tuodaan tarkemmin esiin, puhtaan teollisuuden ohjelmassa esitetään seuraaville vuosille 
toimia teollisuuden irrottamiseksi hiilestä muun muassa vähentämällä byrokratiaa, varmistamalla kohtuuhintaisen 
energian ja raaka-aineiden saatavuus, luomalla kysyntää edelläkävijämarkkinoilla, mobilisoimalla lisää yksityisiä 
investointeja ja puuttumalla epäterveisiin kaupan käytäntöihin. Ohjelma on siten keskeinen tekijä, joka 
mahdollistaa Euroopan siirtymisen ilmastoneutraaliuteen kilpailukykyisemmän teollisuuden ansiosta. 

Sääntelyn parantaminen ja huolellinen täytäntöönpano ovat ensiarvoisen tärkeitä sisämarkkinoiden tehokkaan ja 
yksinkertaistetun sääntelykehyksen sekä kannustavan liiketoimintaympäristön kannalta. Olen sitoutunut näyttöön 
perustuvaan päätöksentekoon, jolla edistetään EU:n kilpailukykyä. Tarkastelen vastuullani olevaa lainsäädäntöä, 
jotta voidaan poistaa päällekkäisyyksiä, keventää rasitetta ja edistää digitaalivälineiden käyttöä parhaalla 
mahdollisella tavalla. 

Meidän on myös keskityttävä teollisuuspolitiikan prioriteetteihin, jotta voimme vähentää riskejä ja saada liikkeelle 
yksityisiä investointeja yhteisten tavoitteiden saavuttamiseksi. Kuten kysymyksiin 4 ja 16 antamissani 
vastauksissa esitetään tarkemmin, tätä edistetään erityisesti Euroopan kilpailukykyrahaston kautta seuraavan 
monivuotisen rahoituskehyksen yhteydessä. Investoinnit Euroopassa ovat tällä hetkellä liian hajanaisia, ja EU:lla 
on suuri investointivaje, myös toiminnan laajentamiseen liittyen. Seuraava monivuotinen rahoituskehys tarjoaa 
tilaisuuden tehdä varainkäytöstä aiempaa kohdennetumpaa, yksinkertaisempaa ja vaikuttavampaa liitettynä 
vahvaan kilpailukykypilariin. Sen pitäisi helpottaa erilaisten rahoitusvaihtoehtojen saatavuutta eurooppalaisille 
yrityksille. Jos nimitykseni vahvistetaan, Euroopan kilpailukykyrahaston kehittäminen on yksi 
pääprioriteeteistani, jonka tiimoilta aion tehdä tiivistä yhteistyötä talousarviosta, petostentorjunnasta ja julkisesta 
hallinnosta vastaavan komission jäsenen, muiden komission jäsenten sekä parlamentin ja neuvoston kanssa.  

 

Kuten kysymykseen 10 antamassani vastauksessa todetaan, nettonollateollisuutta koskevan säädöksen ja kriittisiä 
raaka-aineita koskevan säädöksen täytäntöönpano on keskeistä Euroopan häiriönsietokyvyn ja kilpailukyvyn 
parantamiseksi. Näillä välineillä puututaan teollisuuden kilpailukyvyn tärkeisiin näkökohtiin, kuten 
lupamenettelyjen sujuvoittamiseen, raaka-aineiden turvattuun saatavuuteen ja markkinoillepääsyyn. Olen varsin 
tietoinen tämän parlamentin edellisen toimikauden aikana tekemästä tärkeästä työstä, ja pyrin varmistamaan 
näiden välineiden nopean täytäntöönpanon ja sen, että puhtaan teollisuuden ohjelma pohjautuu niihin ja muihin 
asiaan liittyviin aloitteisiin, kuten STEP-kehysvälineeseen.  
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Eurooppalaisen ilmastolain osalta komissio ehdottaa ilmastotoimista, nettonollatavoitteesta ja puhtaasta kasvusta 
vastaavan komission jäsenen johdolla muutosta, jolla lakiin sisällytetään tavoite vähentää nettopäästöjä 90 
prosenttia vuoteen 2040 mennessä.  

Kuten kysymykseen 4 antamassani vastauksessa todetaan, kilpailukyvyn koordinointivälineellä edistetään 
investointiprioriteettien yhdenmukaistamista jäsenvaltioissa ja Euroopan tasolla. Sen olisi perustuttava olemassa 
olevien välineiden, kuten vuotuisen sisämarkkina- ja kilpailukykyraportin ja eurooppalaisen ohjausjakson, parissa 
tehtyyn työhön. Yhdenmukaistamisen tulosten pitäisi puolestaan ohjata valintoja, joita tehdään useita maita 
kattavissa hankkeissa, kuten Euroopan yhteistä etua koskevissa tärkeissä hankkeissa, jotka ovat 
teollisuusstrategian kannalta äärimmäisen tärkeitä. 

Näiden toimien edunsaajia ovat viime kädessä eurooppalaiset. Innovatiiviset ja kilpailukykyiset yritykset tarjoavat 
vakaita ja laadukkaita työpaikkoja sekä suoraan että välillisesti kaikilla alueilla. Talouden ja teollisuuden kasvu 
antaa jäsenvaltioille mahdollisuuden rahoittaa sosiaalisia mallejaan. Vihreä ja puhdas siirtymä parantaa 
kansalaisten terveyttä ja hyvinvointia. Nämä ovat keskeisiä edellytyksiä yhteiskuntiemme ja maanosamme 
vauraudelle.  

Näin ollen puhtaan teollisuuden ohjelmalla on vahva osaamiseen liittyvä ja sosiaalinen ulottuvuus, jossa mitään 
ihmisryhmää tai aluetta ei jätetä jälkeen. Tarvitsemme sekä oikeudenmukaista että tasapuolista siirtymää. Aion 
tukea ihmisistä, osaamisesta ja varautumisesta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan työtä, jonka tavoitteena on 
kehittää osaamisunionia, vahvistaa teollisuuden tarpeisiin räätälöityä täydennys- ja ammatillista koulutusta sekä 
tutkintojen vastavuoroista tunnustamista. Pidän työmarkkinaosapuolten vuoropuhelua erittäin tärkeänä. Se lisää 
sitoutumista siirtymään ja sen hyväksyntää, minkä lisäksi työntekijöiden ja heidän edustajiensa kanssa tehdyt 
päätökset ovat kestävämpiä.  

Puhtaan teollisuuden ohjelmalla pyritään vastaamaan myös energiakustannuksia ja -tehokkuutta koskevaan 
haasteeseen erityisesti energia- ja asumisasioista vastaavan komission jäsenen laatiman kohtuuhintaista energiaa 
koskevan suunnitelman avulla. Aion toimillani varmistaa, että ohjelmalla alennetaan sekä hintoja että 
hiilidioksidipäästöjä.  

On ilmiselvää, että emme voi turvata Euroopan kilpailukykyä pitkällä aikavälillä, ellemme siirry tuoduista 
fossiilisista polttoaineista puhtaaseen, kilpailukykyiseen ja kiertoon perustuvaan talouteen. Ja tämän olisi 
tapahduttava kiireellisesti. 

10. Mitä toimia kaavailette CRMA:n ja NZIA:n tehokasta täytäntöönpanoa ajatellen, jotta Euroopan kilpailukykyä 
voidaan lujittaa? Mitkä toimet olisi seuraavaksi toteutettava tämän lainsäädännön täydentämiseksi osana 
Euroopan strategisen riippumattomuuden laajempaa käsitettä ja yleisemminkin? Miten aiotte erityisesti vahvistaa 
NZIA:han liittyviä arvoketjuja ja edistää resurssitehokkuutta CRMA:n yhteydessä? Miten aiotte edesauttaa 
puhtaan teknologian edelläkävijämarkkinoiden luomista? Mitä muita toimia aiotte esittää, jotta voidaan saada 
käyttöön pitkän aikavälin investointeja ja vahvistaa EU:n teollisuuden, mukaan lukien puolustusalan tuotanto, 
kilpailukykyä, resilienssiä ja autonomiaa, säilyttäen samalla Euroopan sosiaalinen malli? Mitä alakohtaisia ja 
horisontaalisia toimenpiteitä kaavailette Euroopan teollisuuden tukemiseksi? Mitkä ovat ne kriteerit, joiden 
perusteella määrittelette Euroopan erityiset haavoittuvuudet tietyillä sektoreilla ja jotka ohjaavat toimianne 
Euroopan teollisuuden suojelemiseksi epäreilulta ulkopuoliselta kilpailulta? Mitä konkreettisia toimenpiteitä 
teräs- ja metallialan toimintasuunnitelmaan olisi mielestänne sisällytettävä? Mitä sektoreita ja teknologioita 
uusiin Euroopan yhteistä etua koskeviin tärkeisiin hankkeisiin olisi mielestänne sisällytettävä ja miten tämä tukisi 
EU:n teollisuusstrategiaa ja pk-yrityksiä? Miten aiotte tarkistaa julkisia hankintoja koskevia sääntöjä, jotta 
voidaan taata toimitusvarmuus ja tukea eurooppalaisten tuotteiden käyttöä tiettyjen strategisten sektorien ja 
teknologioiden yhteydessä kaikkien jäsenvaltioiden hyödyksi? Mitä kriteerejä aiotte käyttää näiden strategisten 
sektorien ja teknologioiden määrittämiseksi? Miten aiotte myötävaikuttaa autoteollisuuden 
toimintasuunnitelmaan? Onko Teillä erityisiä suunnitelmia PFAS-yhdisteiden osalta? 

Nettonollateollisuutta koskevassa säädöksessä ja kriittisiä raaka-aineita koskevassa säädöksessä käsitellään 
teollisuuden kilpailukyvyn tärkeitä näkökohtia, kuten lupamenettelyjen sujuvoittamista, raaka-aineiden turvattua 
saatavuutta, eurooppalaisen työvoiman uudelleen- ja täydennyskoulutusta sekä markkinoille pääsyä. Jos 
nimitykseni vahvistetaan, aiomme varmistaa, että säädösten mukaisesti toteutetaan sovitut lupamenettelyjen 
aikataulut, alkuvuodeksi 2025 valittu ensimmäinen kriittisiä raaka-aineita koskevan säädöksen strategisten 
hankkeiden erä ja tuki julkisille ja yksityisille sijoittajille, jotta hankkeet saataisiin käyntiin. Aion myös toimillani 
varmistaa, että tarvittava täytäntöönpanolainsäädäntö hyväksytään nopeasti, jotta jäsenvaltiot voivat ryhtyä 
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soveltamaan julkisissa hankinnoissa ja uusiutuvan energian huutokaupoissa kunnianhimoisia kriteerejä, jotka eivät 
perustu hintaan. Tämä on tärkeä ensimmäinen askel puhtaan teknologian edelläkävijämarkkinoiden luomisessa. 

Aiomme valvoa kriittisiä raaka-aineita käsittelevän foorumin perustamista ja antaa sille välineet ja resurssit 
yhteisten hankintojen tukemiseksi ja strategisten varastojen hallinnoimiseksi. Kiertotalouden edistämiseksi 
lisätään uusioraaka-aineiden saatavuutta ja käyttöönottoa panemalla kattavasti täytäntöön kriittisiä raaka-aineita 
koskevaan säädökseen sekä akkuja ja ekologista suunnittelua koskevaan lainsäädäntöön sisältyvät 
kierrätettävyyttä ja kierrätettyä sisältöä koskevat toimenpiteet. Kokonaisuuden täydentämiseksi meidän on 
kuitenkin myös luotava jätteen ja uusioraaka-aineiden aidot sisämarkkinat, ja kuten kysymykseen 6 antamassani 
vastauksessa kuvataan, aion tehdä yhteistyötä ympäristöasioista, vesiresilienssistä ja kilpailukykyisestä 
kiertotaloudesta vastaavan komission jäsenen kanssa sen varmistamiseksi, että kiertotaloussäädöksellä tehdään 
näin.  

Kilpailukyvyn, häiriönsietokyvyn ja avoimen strategisen riippumattomuuden vahvistamiseksi meidän on luotava 
yrityksille oikeanlaiset olosuhteet investointeja, hiilestä irtautumista ja kilpailukyvyn parantamista varten. Tätä 
varten aion osaltani edistää puhtaan teollisuuden ohjelmaa toimeksiantoni ensimmäisten sadan päivän aikana, 
kuten kysymyksessä 6 kuvataan.  

Lisäksi aion toimeksiantokirjeeni mukaisesti laatia horisontaalisen strategian, jolla syvennetään sisämarkkinoita 
ja poistetaan esteitä yritysten laajentumiselta, kuten kysymykseen 12 antamassani vastauksessa kuvataan, ja aion 
tehdä Euroopan kilpailukykyrahastoa koskevan ehdotuksen sen varmistamiseksi, että investoimme strategiseen 
teknologiaan ja strategisille aloille, kuten kysymykseen 16 antamassani vastauksessa kuvataan.   

Euroopan erityisten haavoittuvuuksien määrittely on tärkeää, jotta saadaan tietoa politiikkatoimien tueksi. Kuten 
kysymykseen 15 antamassani vastauksessa todetaan, korostan toimitusketjun riskien seurantaa ja häiriöiden 
ennakointia niin, että otetaan erityisesti huomioon nykyiset ja mahdolliset strategiset riippuvuudet varsinkin 
yhdestä maasta. Toimitusketjun häiriönsietokyvyn turvaamiseksi aiomme asettaa etusijalle riskinarvioinnit 
kriittisissä ekosysteemeissä, joihin kuuluvat muun muassa energiavaltainen teollisuus, terveydenhuolto, digitaali- 
ja elektroniikka-ala (esim. sirut, kvantti- ja supertietokoneet ja tekoäly), uusiutuva energia, sähköajoneuvot, 
ilmailu- ja avaruusala ja puolustusala. Aion hyödyntää kriittisiä raaka-aineita koskevaa lähestymistapaamme 
asianmukaisten ratkaisujen löytämiseksi.  

Kansainvälisten tasapuolisten toimintaedellytysten turvaaminen ja Euroopan teollisuuden tehokas suojeleminen 
ulkopuoliselta epäreilulta kilpailulta edellyttävät, että hyödynnetään kauppa- ja kilpailupolitiikan koko välineistöä, 
eli pannaan esimerkiksi järjestelmällisesti täytäntöön kaupan suojatoimet ja vahvistetaan niitä tarvittaessa WTO:n 
sääntöjen mukaisesti. Monet puhtaan teknologian tuotteet, joilla edistetään EU:n vihreän kehityksen ohjelman 
tavoitteita, kuuluvat jo kaupan suojatoimenpiteiden piiriin, muun muassa teräksiset tuulivoimatornit, 
sähköpolkupyörät ja akkusähköajoneuvot (juuri äskettäin). EU:n kauppapolitiikka on sovitettava yhteen 
teollisuuspolitiikan kanssa. 

Alakohtaisten toimenpiteiden osalta aion laatia terästä ja metalleja koskevan toimintasuunnitelman, jossa esitetään 
rohkeita toimenpiteitä kiireellisimpiin tarpeisiin vastaamiseksi ja alan pitkän aikavälin elinkelpoisuuden 
varmistamiseksi puhdasta siirtymää koskevien vuoropuhelujen tulosten ja metalleja koskevan siirtymäväylän 
pohjalta. Toimintasuunnitelmalla olisi puututtava maailmanlaajuisen ylikapasiteetin ja korkeiden energianhintojen 
kielteisiin vaikutuksiin. Sillä olisi myös varmistettava, että kauppapolitiikalla edistetään edelleen teollisuuden 
pitkän aikavälin kilpailukykyä ja hiilestä irtautumista.  

Samaan aikaan aion tehdä yhteistyötä kestävästä liikenteestä ja matkailusta vastaavan komission jäsenen kanssa, 
jotta saamme aikaan vankan toimintasuunnitelman autoteollisuudelle, jossa on käynnissä merkittävä siirtymä 
sähköajoneuvoihin ja autonomisiin ajoneuvoihin. Alalla on monia ongelmia, kuten korkeat tuotantokustannukset, 
ylikapasiteetti kolmansissa maissa ja heikkenevä kysyntä. Meidän on tehtävä paljon enemmän, jotta voidaan 
vastata näihin haasteisiin, varmistaa jatkuva tuki akkujen toimitusketjulle ja toimitusketjulle kokonaisuudessaan 
sekä luoda autoteollisuudelle johdonmukainen kehys, myös sen digitalisaatiota varten. Tämä tarkoittaa myös 
moottoriajoneuvojen tyyppihyväksyntäpuitteiden päivittämistä, jotta mahdollistetaan autonomisten ajoneuvojen 
käyttöönotto ja voidaan hyödyntää paremmin ajoneuvodatan taloudellista potentiaalia. 

Euroopan yhteistä etua koskevat tärkeät hankkeet ovat osoittautuneet investointien vauhdittajiksi ja saaneet 
liikkeelle yli 100 miljardia euroa strategisilla aloilla, kuten mikroelektroniikan, akkujen, vedyn, pilvipalvelujen ja 
terveydenhuollon alalla. Ensisijaisena tavoitteenani on tehdä yhteistyötä jäsenvaltioiden kanssa oikeanlaisen 
teknologian löytämiseksi tulevia Euroopan yhteistä etua koskevia tärkeitä hankkeita varten. Komissio perusti 
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lokakuussa 2023 yhteisen eurooppalaisen foorumin, jolla käydään asiasta intensiivisiä keskusteluja. Ehdotuksissa 
on noussut esiin useita lupaavia teknologioita, kuten puhtaan teknologian kehittyneet materiaalit, tekoäly ja 
ydinenergiateknologia. Pyrin yhdessä puhtaasta, oikeudenmukaisesta ja kilpailukykyisestä siirtymästä vastaavan 
johtavan varapuheenjohtajan kanssa vauhdittamaan tätä työtä, jotta saataisiin ehdotuksia uusista Euroopan yhteistä 
etua koskevista tärkeistä hankkeista, ja pohtimaan, miten EU:n talousarviota voitaisiin parhaiten käyttää näiden 
hankkeiden tukemiseen osana tulevaa Euroopan kilpailukykyrahastoa. Aion myös tehdä yhteistyötä puhtaasta, 
oikeudenmukaisesta ja kilpailukykyisestä siirtymästä vastaavan johtavan varapuheenjohtajan ja jäsenvaltioiden 
kanssa, jotta uusista Euroopan yhteistä etua koskevista tärkeistä hankkeista voidaan ilmoittaa ja ne voidaan 
hyväksyä nopeasti.  

 

Julkiset hankinnat ovat toinen tärkeä keino luoda puhtaan ja strategisen teknologian edelläkävijämarkkinoita. 
Kuten kysymyksessä 14 tarkemmin esitetään, aion valmistella julkisia hankintoja koskevan direktiivin 
tarkistamista siten, että siinä asetetaan etusijalle häiriönsietokyky tietyillä strategisilla sektoreilla ja tietyillä 
strategisen teknologian aloilla.  

Mitä tulee PFAS-aineita koskevan REACH-rajoituksen selventämiseen, viittaan kysymykseen 8 antamaani 
vastaukseen. 

Teollisuuden kilpailukyvyn ja vaurauden parantamiseen tähtäävissä toimissa en aio unohtaa laajempia 
yhteiskunnallisia ja globaaleja tavoitteita. Jos kilpailukykytoimenpiteet toteutetaan oikealla tavalla, ne voivat olla 
keskeisiä mahdollistajia ilmastosiirtymän ja laadukkaiden työpaikkojen luomisen kannalta.  

11. Miten aiotte puuttua sääntelykysymyksiin, jotka vaikuttavat yrityksiin, varsinkin pk-yrityksiin, myös silloin, kun 
ne toimivat yli rajojen? Miten aiotte varmistaa, että pk-yritykset hyötyvät strategista riippumattomuutta koskevasta 
etenemissuunnitelmasta? Mitä oikeudellisia seurauksia uuden pienten midcap-yritysten luokan käyttöönotolla on 
nykyistä ja tulevaa EU-lainsäädäntöä ajatellen? Mitkä ovat ne kriteerit, joilla pienet midcap-yritykset 
määritellään? Onko kyseessä erillinen sitova oikeudellinen määritelmä vai aiotaanko voimassa olevia 
oikeudellisia luokkia (esim. EU:n pk-yritysten määritelmä) laajentaa niin, että ne pitävät sisällään tämän uuden 
luokan? Mitä konkreettisia suunnitelmia Teillä on sitä varten, että nopeudesta, johdonmukaisuudesta ja 
yksinkertaistamisesta tehtäisiin keskeisiä poliittisia prioriteetteja, jotta voidaan vähentää hallinnollista taakkaa 
ja yksinkertaistaa täytäntöönpanoa, raportointia ja lupamenettelyjä? Miten aiotte konkreettisesti panna 
täytäntöön uuden nk. pk-yritys- ja kilpailukykytarkastuksen? 

Pienet ja keskisuuret yritykset ovat EU:n talouden vetojuhta. Niiden kasvun ja tuottavuuden lisääminen on 
välttämätöntä EU:n pitkän aikavälin kilpailukyvylle.  

Sääntelyrasite vaikuttaa erityisesti pk-yrityksiin, koska niillä on yleensä rajalliset resurssit hallinnollisiin tehtäviin. 
Jos nimitykseni vahvistetaan, aion vähentää pk-yritysten hallinnollista rasitetta ja kustannuksia luomalla erityisen 
pk-yrityspassin, jolla todistetaan pk-yrityksen asema yksinkertaisella tavalla ja vapautetaan näin aikaa ja resursseja 
yrityksen liiketoimintaan. Passi myös helpottaisi asioiden käsittelyä viranomaisten kannalta.  

Aiomme toimia yhdessä demokratiasta, oikeusasioista ja oikeusvaltioperiaatteesta vastaavan komission jäsenen 
kanssa ns. 28. järjestelmän kehittämiseksi, jotta voidaan auttaa innovatiivisia yrityksiä kasvamaan ja saamaan 
hyötyä yksinkertaisemmista ja yhdenmukaistetuista säännöistä kaikkialla unionissa. Poliittisten suuntaviivojen 
mukaisesti oikeusvaltiokertomukseen lisätään sisämarkkinaulottuvuus, ja siinä tarkastellaan kysymyksiä, jotka 
vaikuttavat yrityksiin, erityisesti rajojen yli toimiviin pk-yrityksiin. 

Jos nimitykseni vahvistetaan, laadimme yhdessä startup-yrityksistä, tutkimuksesta ja innovoinnista vastaavan 
komission jäsenen kanssa eurooppalaisen innovaatiosäädöksen ja EU:n startup- ja scaleup-strategian, joilla 
yksinkertaistetaan sääntelykehystä ja helpotetaan startup- ja scaleup-yritysten mahdollisuuksia saada 
riskipääomaa.  

Pk-yritykset ovat olennaisen tärkeitä myös avoimen strategisen riippumattomuuden saavuttamiseksi, koska niillä 
on keskeinen rooli häiriönsietokykyisten ja monipuolisten toimitusketjujen rakentamisessa. Jos nimitykseni 
vahvistetaan, aion varmistaa, että pk-yritykset voivat hyötyä kohdennetusta tuesta ja toimista kriittisten 
tuotantopanosten saatavuuden turvaamiseksi, mikä on olennaisen tärkeää niiden häiriönsietokyvyn kannalta.  



 – 15 –   

Nopeasti käyttöön otettava, johdonmukainen ja yksinkertaistettu EU:n lainsäädäntö sekä helposti saatavilla olevat 
EU:n rahoitusvälineet ovat ratkaisevan tärkeitä Euroopan kilpailuedun palauttamiseksi, ja ne ovat yksi 
vastuualueeni prioriteeteista. Jos nimitykseni vahvistetaan, aionkin painottaa raportointivelvoitteiden ja 
hallinnollisten kustannusten kaltaisten rasitteiden vähentämistä. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion myös 
työskennellä kollegiaalisesti muiden komission jäsenten ja erityisesti lainsäädännön täytäntöönpanosta ja 
yksinkertaistamisesta vastaavan komission jäsenen kanssa ja tehdä stressitestin sisämarkkinasäännöstölle ja 
ehdotuksia mahdollisten päällekkäisyyksien ja ristiriitaisuuksien poistamiseksi ja varmistaa täyden digitaalisen 
yhteensopivuuden niin, että säilytetään samalla korkeat normit.  

Toimeksiantokirjeeni mukaisesti aion johtaa työtä, jolla otetaan käyttöön uusi pienten midcap-yritysten luokan 
määritelmä, joka perustuu työntekijöiden määrään ja tuloihin. Tämä voisi puolestaan antaa komissiolle ja 
lainsäätäjille mahdollisuuden antaa midcap-yrityksiä koskevia erityissääntöjä, kun se on tarpeen ja perusteltua.  

Lisäksi aion hyödyntää täysimääräisesti standardointia ja digitalisaatiota niin, että tiedot ovat oletusarvoisesti 
digitaalisia ja toimitetaan vain kerran. Näin luodaan sääntely-ympäristö, jolla yksinkertaistetaan ja sujuvoitetaan 
toimintaa raportoinnista lupamenettelyihin. Vaatimusten noudattamisen helpottaminen on olennaisen tärkeää, ja 
se voidaan saavuttaa siirtymällä asiakirjapohjaisista tiedoista datapohjaisiin tietoihin. Tässä yhteydessä pyrin 
hyödyntämään älykkäitä digitaalisia välineitä, kuten sähköistä laskutusta, digitaalista tuotepassia ja yhteistä 
digitaalista palveluväylää. 

EU:n politiikalla on edistettävä kilpailukykyä, ja siinä on otettava huomioon pk-yritysten tarpeet. Lisäksi uusi pk-
yritys- ja kilpailukykytarkastus, johon liittyen – jos nimitykseni vahvistetaan – aion tehdä yhteistyötä 
lainsäädännön täytäntöönpanosta ja yksinkertaistamisesta vastaavan komission jäsenen kanssa, auttaa meitä 
suunnittelemaan tulevaa lainsäädäntöä siten, että parannetaan EU:n yritysten, myös pk-yritysten, kilpailukykyä ja 
vältetään tarpeetonta rasitetta säilyttäen samalla korkeat normit.  

Ensinnäkin uusi kilpailukykytarkastus, joka tehdään kaikkien vaikutustenarviointien yhteydessä, perustuu 
keskeisiin indikaattoreihin, kuten kustannus- ja hintakilpailukykyyn, kansainväliseen kilpailukykyyn, 
innovointikykyyn ja pk-yritysten kilpailukykyyn kohdistuviin vaikutuksiin. Se sisältää perusteellisemman 
analyysin ehdotuksen vaikutuksista ottaen huomioon, miten terveitä ovat alat, joihin kansainvälinen kilpailu 
vaikuttaa eniten ja jotka ovat ehdotuksen kannalta merkityksellisiä. Jos todetaan alakohtaisia 
kilpailukykyongelmia, tarkastuksessa pohditaan myös vaadittuja lieventäviä toimenpiteitä.  

Toiseksi vahvistamme analyysimme pk-yritysulottuvuutta uudella pk-yritystarkastuksella. Tässä uudessa 
tarkastuksessa komissio ottaa huomioon pk-yritysten tarpeet toimintapoliittisen syklin aikana, erityisesti 
päätöksentekoprosessin alkuvaiheissa. Komissio aikoo myös analysoida pk-yrityksiin kohdistuvia vaikutuksia 
kaikissa arvioinneissaan ja toimivuustarkastuksissaan. Takautuvasta arvioinnista saadaan arvokkaita kokemuksia, 
jotta voidaan yksinkertaistaa pk-yritysten kannalta merkityksellistä tulevaa politiikkaa ja vähentää niihin 
kohdistuvaa rasitetta.  

Mielestäni on ratkaisevan tärkeää, että pk-yritykset otetaan järjestelmällisesti huomioon päätöksentekoprosessin 
kaikissa vaiheissa. Ehdotuksen kumulatiivisia ja välillisiä vaikutuksia, jotka johtuvat valumaefektistä arvoketjussa, 
sekä sen vaikutusta markkinadynamiikkaan ei tällä hetkellä oteta riittävästi huomioon. Jos nimitykseni 
vahvistetaan, olen valmis tekemään yhteistyötä parlamentin, neuvoston ja muiden asiaan liittyvien osapuolten 
kanssa sen varmistamiseksi, että pk-yrityksiä koskeva politiikka tukee niitä eikä aiheuta kohtuutonta rasitetta. 

Sisämarkkina- ja kuluttajansuojavaliokunnan kysymykset 

12. Komission puheenjohtaja korostaa tälle uudelle vaalikaudelle esittämissään poliittisissa suuntaviivoissa ja 
Teille lähettämässään toimeksiantokirjeessä, että sisämarkkinat ovat EU:n yksi keskeinen pilari ja että niiden 
syventämiseksi tarvitaan uutta liikevoimaa, etenkin palvelusektorilla, jolla yhä on monia esteitä, jotta 
varmistetaan hyvinvointi EU:ssa. Mitä toimia suunnittelette toteuttavanne palvelujen ja tavaroiden vapaan 
liikkuvuuden alalla, lainsäädäntötoimenpiteet mukaan lukien, ja miten uuden sisämarkkinastrategian avulla 
voitaisiin saada aikaan tällainen uusi liikevoima, yhdentää edelleen sisämarkkinoita, poistaa perusteettomia 
esteitä, hallinnollisia rasitteita ja raportointivelvoitteita niin, että samalla voimaannutetaan ja suojellaan 
kuluttajia, edistää yrittäjyyttä ja tehdä EU:sta globaalisti kilpailukykyinen tulevina vuosikymmeninä? Miten aiotte 
parantaa tuoteturvallisuutta ja reilua kilpailua sisämarkkinoilla kolmansista maista peräisin olevien tuotteiden 
suhteen niin, että voidaan myös puuttua kolmansissa maissa toimiviin verkkokauppa-alustoihin, jotka suoltavat 
EU:hun tuotteita, jotka eivät usein ole EU:n standardien mukaisia mutta välttävät silti tullit? 
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Sisämarkkinoiden arvoa ei ole hyödynnetty kylliksi. Enrico Lettan äskettäin esittämä raportti on selkeä: aidosti 
yhdentyneiden sisämarkkinoiden luominen on ratkaisevan tärkeää Euroopan kilpailukyvyn kannalta. Jos 
nimitykseni johtavaksi varapuheenjohtajaksi vahvistetaan, aion tehdä kaikkeni sisämarkkinoiden syventämiseksi, 
jotta voidaan parantaa Euroopan tuottavuutta, tukea vaurautta ja sosiaalista markkinataloutta, saavuttaa 
oikeudenmukainen vihreä ja digitaalinen siirtymä ja varmistaa tasapuoliset toimintaedellytykset niin, että ketään 
ei jätetä jälkeen.  

Sen vuoksi aion laatia kesäkuuhun 2025 mennessä sisämarkkinastrategian, jolla annetaan uutta pontta 
nykyaikaisille tavaroiden ja palvelujen sisämarkkinoille tosiseikkojen sekä yritysten, työntekijöiden ja 
kansalaisten tarpeiden perusteella. Pyrin parhaani mukaan poistamaan nykyisiä sääntelyyn ja hallintoon liittyviä 
esteitä ja ehkäisemään uusien esteiden syntymistä niin, että varmistetaan hyvin toimivat sisämarkkinat ja edistetään 
ylöspäin tapahtuvaa lähentymistä. Lisäksi prioriteettinani on yksinkertaistaa lainsäädäntökehystä, helpottaa 
vaatimusten noudattamista ja varmistaa asianmukainen täytäntöönpano kaikissa jäsenvaltioissa. Toimintaani ohjaa 
neljä prioriteettia: 

1) Ennaltaehkäisy: Aion tarkastella, onko sisämarkkinoiden esteiden ehkäisemistä koskevalle säädökselle tarvetta 
(ks. tarkemmin vastaukseni kysymykseen 13), jotta voitaisiin vahvistaa ilmoitusjärjestelmää.  

2) Yhteistyö: Aion tehostaa sisämarkkinasääntöjen täytäntöönpanon valvontaa käsittelevän työryhmän ja 
SOLVIT-verkoston vaikuttavaa työtä jäsenvaltioiden kanssa, jotta voidaan puuttua kansalaisten ja yritysten 
kohtaamiin hyvin konkreettisiin esteisiin. Yhteiset toimet jäsenvaltioiden kanssa ovat jo tuottaneet konkreettisia 
tuloksia, mutta tarvitaan lisätoimia ja poliittista sitoutumista jäljellä olevien, yritysten kilpailukykyä haittaavien 
esteiden poistamiseksi.  

3) Digitalisaatio: Edistän tietojen toimittamista oletusarvoisesti digitaalisesti, kiinnittäen erityistä huomiota 
yhteentoimivuuteen ja yhden kerran periaatteeseen. Välttämättömien raportointivelvoitteiden noudattamista 
yksinkertaistetaan, kun siirrytään asiakirjapohjaisista tiedoista datapohjaisiin tietoihin ja lisätään älykkäiden 
digitaalivälineiden käyttöä.  

 

4) Täytäntöönpanon valvonta: Tarvittaessa olisi sovellettava korjaavia toimenpiteitä sisämarkkinoiden esteisiin 
puuttumiseksi ja olisi varmistettava EU:n sääntöjen asianmukainen täytäntöönpano. Meidän olisi pohdittava, miten 
täytäntöönpanon valvontatoimet voitaisiin käynnistää nopeammin, jos vaarana on, että yrityksille ja kansalaisille 
aiheutuu merkittäviä taloudellisia seurauksia, koska jäsenvaltiot eivät noudata EU:n sääntöjä.  

Yhteisten sääntöjen täytäntöönpano on yhteinen tehtävä. Tiivis yhteistyö jäsenvaltioiden ja myös Euroopan 
parlamentin kanssa on minulle ensisijaisen tärkeää.  

Tämä pätee myös palvelualoihin, jotka ovat ensiarvoisen tärkeitä taloudellisen kilpailukyvyn ja vaurauden 
kannalta. Niiden osuus EU:n BKT:stä ja työpaikoista on noin 70 prosenttia, ja ne ovat avainasemassa EU:n 
valmistusteollisuuden kannalta. Palvelujen sisämarkkinoiden suorituskyky ei kuitenkaan edelleenkään saavuta 
potentiaaliaan. Monilla aloilla on 27 markkinat yksien sijaan. Yritysten kannalta se tarkoittaa, että niille tarjoutuu 
vähemmän tilaisuuksia ja niiden mahdollisuudet laajentaa toimintaansa ovat heikommat. Jos nimitykseni 
vahvistetaan, aionkin asettaa etusijalle EU:n palveluntarjoajiin kohdistuvien hallinnollisten esteiden poistamisen 
kiinnittäen erityistä huomiota raja-alueisiin.  

Haluan tarkastella myös säänneltyjä ammatteja. Tällä hetkellä näihin ammatteihin pääsyyn ja niiden 
harjoittamiseen sovelletaan sääntelyvaatimuksia, joilla suojellaan kuluttajia ja yleisen edun mukaisia tavoitteita. 
EU:ssa on yli 5 500 säänneltyä ammattia, joista monia säännellään vain muutamissa jäsenvaltioissa, mikä viittaa 
siihen, että yleisen edun suojaamiseen voisi olla vähemmänkin työläitä keinoja. Säänneltyjen ammattien osalta 
tavoitteenani on nopeuttaa ja yksinkertaistaa tutkintojen rajat ylittävää tunnustamista muun muassa tukemalla 
prosessien digitalisointia ja automatisointia niin, että samalla turvataan työntekijöiden oikeudet. Tämä lisää 
ammattitaitoisten työntekijöiden liikkuvuutta sisämarkkinoilla ja antaa ihmisille mahdollisuuden ottaa nopeasti 
vastaan työtä tai tarjota palveluja, joihin heillä on pätevyys. Tätä varten aion työskennellä yhdessä ihmisistä, 
osaamisesta ja varautumisesta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan kanssa osaamisen siirrettävyyttä koskevan 
aloitteen parissa.  

Sisämarkkinoilla on olennaisen tärkeää, että Euroopan kansalaisille tarjotaan vain aitoja ja turvallisia tuotteita. 
EU:n markkinoille tulee kuitenkin vapaasti liian monia tuotteita, jotka eivät täytä EU:n vaatimuksia. Olen varsin 
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tietoinen siitä, että huolestuminen asiasta samoin kuin petokset ovat lisääntyneet, kun kolmansien maiden 
verkkomarkkinapaikkojen kautta tapahtuva sähköinen kaupankäynti ja suoramyynti EU:n kuluttajille on 
yleistynyt, koska näiden osalta on vaikeampaa ja kalliimpaa valvoa vaatimusten noudattamista. Näihin haasteisiin 
vastaaminen edellyttää toimia useilta komission jäseniltä. Sen vuoksi pyrin yhdessä teknologisesta 
omavaraisuudesta, turvallisuudesta ja demokratiasta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan kanssa vastaamaan 
tehokkaasti ja nopeasti haasteisiin, jotka liittyvät tuoteturvallisuuteen ja sähköiseen kaupankäyntiin.  

Näihin haasteisiin vastaamiseksi on käytettävä monia erilaisia välineitä yhdessä. Tärkeässä roolissa ovat tulli- ja 
veroviranomaiset yhdessä markkinavalvontaviranomaisten kanssa. Digitaalisia palveluja koskevan säädöksen 
täytäntöönpano suhteessa verkossa toimiviin markkinapaikkoihin, jotka eivät noudata EU:n sääntöjä, on ja tulee 
olemaan etusijalla. Lisäksi äskettäin hyväksytyissä yleistä tuoteturvallisuutta koskevassa asetuksessa ja 
markkinavalvonta-asetuksessa asetetaan verkossa toimiville markkinapaikoille uusia tuoteturvallisuutta koskevia 
velvoitteita, kuten poistamismääräyksiä. Aion yhdessä demokratiasta, oikeusasioista ja oikeusvaltioperiaatteesta 
vastaavan komission jäsenen kanssa auttaa kansallisia täytäntöönpanoviranomaisia varmistamaan, että EU:n 
kuluttajille tarjotaan ainoastaan turvallisia tuotteita niin verkossa kuin sen ulkopuolella. 

Kaikissa näissä toimissa meidän on varmistettava toimintaympäristö, jossa pienemmät eurooppalaiset sähköisen 
kaupankäynnin alustat voivat menestyä ja kilpailla tasapuolisesti EU:n ulkopuolisten sähköisen kaupankäynnin 
alustojen kanssa. Sen vuoksi on luotava suotuisa toimintaympäristö, jossa säännöt eivät ole hajanaisia tai 
päällekkäisiä. 

13. Mitä suunnitelmia Teillä on komission puheenjohtajan toimeksiantokirjeessä mainittujen erityistoimenpiteiden 
mahdollisen sisällön ja aikataulun suhteen, etenkin kun on kyse sisämarkkinoiden esteiden ehkäisemistä 
koskevasta säädöksestä, Euroopan kilpailukykyrahastosta, pk-yrityspassista, yhteisestä digitaalisesta 
palveluväylästä, kiertotaloussäädöksestä ja EU:n standardointiasetuksen arvioinnista? Miten aiotte 
konkreettisesti laatia uuden sisämarkkinastrategian? Miten aiotte toimia yhteistyössä IMCO-valiokunnan ja sen 
työryhmien kanssa sen valvontatoiminnan yhteydessä, jotta valiokunta voidaan pitää avoimesti, säännöllisesti ja 
oikea-aikaisesti ajan tasalla, kun kyse on voimassa olevan lainsäädännön täytäntöönpanosta, tulevista aloitteista, 
mukaan lukien toimeksiantokirjeessä mainitut aloitteet, sekä komission ja jäsenvaltioiden palvelujen ja tavaroiden 
sisämarkkinoilla toteuttamien täytäntöönpanotoimien tuloksista?  

Jos nimitykseni johtavaksi varapuheenjohtajaksi vahvistetaan, pyrin varmistamaan vankan, yksinkertaisen ja 
nykyaikaisen sisämarkkinakehyksen, joka lisää sekä kuluttajien että yritysten vaikutusmahdollisuuksia. Osana 
sisämarkkinastrategiaa komissio esittää konkreettisia toimia, joilla edistetään palvelujen rajat ylittävää tarjontaa ja 
tavaroiden rajat ylittävää liikkuvuutta. Keskityn toimissani sekä poistamaan nykyisiä esteitä että estämään uusien 
syntymistä. Sisämarkkinoiden potentiaalin ja mittakaavaetujen hyödyntäminen on eurooppalaisten, kansallisten ja 
alueellisten hallintojen yhteinen tehtävä. Aion käydä rakentavaa vuoropuhelua Euroopan parlamentin ja neuvoston 
kanssa. Pyrin tiiviissä yhteistyössä kaikkien sidosryhmien, myös työmarkkinaosapuolten ja teollisuuden 
edustajien, kanssa toteuttamaan tämän strategian ensi vuoden kesäkuuhun mennessä. 

Aion lujittaa avoimuutta koskevia EU:n välineitä ja vahvistaa sellaisten uusien kansallisten säännösten ennakoivia 
arviointeja, joilla voi olla vaikutusta sisämarkkinoihin. Tässä yhteydessä aion myös tarkastella, onko 
sisämarkkinoiden esteiden ehkäisemistä koskevalle säädökselle tarvetta. Ennaltaehkäisevien toimien koko 
potentiaali voidaan hyödyntää panemalla nykyiset avoimuutta koskevat välineet paremmin täytäntöön. Tässä 
suhteessa avainasemassa ovat nykyisten ilmoitusmekanismien puutteiden korjaaminen, sidosryhmien 
osallistumisen vahvistaminen ja tiukempien oikeasuhteisuutta koskevien arviointien määrääminen uusille 
sääntelyaloitteille. Jos ennaltaehkäisy epäonnistuu, en epäröi käynnistää rikkomusmenettelyjä.  

Kuten kysymykseen 11 antamassani vastauksessa selitin, yksi ensisijaisista tavoitteistani on luoda erityinen pk-
yrityspassi, jolla kevennetään hallinnollista rasitetta ja säästetään yritysten aikaa ja resursseja sekä helpotetaan 
asian käsittelyä viranomaisten parissa esimerkiksi kun kyseessä on rahoitushakemus, sääntelyn noudattaminen tai 
poikkeaminen lakisääteisistä vaatimuksista kuten raportointivelvoitteista.  

Kuten kysymykseen 6 antamassani vastauksessa todettiin, aion yhdessä ympäristöasioista, vesiresilienssistä ja 
kilpailukykyisestä kiertotaloudesta vastaavan komission jäsenen kanssa ehdottaa kiertotaloussäädöstä, jolla 
luodaan hyvin toimivat jätteiden ja uusiomateriaalien sisämarkkinat.  

Standardointiasetuksen arviointi on tarkoitus saada päätökseen vuoden 2025 alussa. Arvioin kerättyjen tietojen 
perusteella huolellisesti, tarvitaanko sääntelyä koskevia tarkistuksia ja pystytäänkö nykyisellä järjestelmällä 
vastaamaan EU:n politiikan ja teollisuuden kiireellisiin tarpeisiin. Meidän on saatava aikaan tuloksia teknisten 
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standardien alalla erityisesti niiden lainsäädäntötarpeiden osalta, jotka liittyvät vihreään ja digitaaliseen siirtymään 
muuttuvassa geopoliittisessa ympäristössä. Näissä pohdinnoissa otetaan huomioon Euroopan unionin 
tuomioistuimen oikeuskäytännön vaikutus viimeisten kahdeksan vuoden aikana samoin kuin yleiset 
yksinkertaistamistarpeet, jotka saattavat edellyttää uudenlaista yhteistyötapaa sidosryhmien kanssa standardien 
alalla siten, että turvataan osallistavan prosessin mukanaan tuoma tärkeä taloudellinen ja tekninen tietämys. 
Standardointi on aina ollut Euroopan merkittävä vahvuus, ja aion säilyttää sen aseman maailmanlaajuisena 
standardien asettajana ja kehittää sitä. 

Yhteinen digitaalinen palveluväylä on yksi EU:n kunnianhimoisimmista sähköisen hallinnon aloitteista. Sen kautta 
tarjotaan pääsy luotettaviin tietoihin, digitaalisiin hallintomenettelyihin ja neuvontapalveluihin. Se keventää 
hallinnollista rasitetta helpottamalla julkishallinnon digitalisointia EU:n kansalaisten ja yritysten hyväksi ja 
tarjoamalla kattavan verkkoyhteyspisteen, josta saa tietoja toisessa EU-maassa työskentelyä, opiskelua tai 
toimimista varten. Jos nimitykseni vahvistetaan, vahvistan palveluväylää edelleen ja aion asettaa etusijalle yhden 
kerran teknisen järjestelmän täysimääräisen käyttöönoton tukemalla yli 80 000 julkishallinnon perehdyttämistä 
jäsenvaltioissa ja varmistamalla, että kaikki sen piiriin kuuluvat hallinnolliset menettelyt ovat käytettävissä.  

Olen tyytyväinen voidessani luvata, että luon suoran kanavan viestintään kanssanne ja asiaankuuluvien 
työryhmienne kanssa ja pidän sitä yllä noudattaen täysin Euroopan parlamentin ja Euroopan komission välisistä 
suhteista tehtyä puitesopimusta ja kaikissa päätöksentekoprosessin vaiheissa. Myös koko tiimini on helposti 
tavoitettavissa koko toimikauden ajan kaksisuuntaisen tiedonkulun ansiosta, kuten totesin kysymykseen 2 
antamassani vastauksessa. Kutsun tiettyjen alojen esittelijöitä, varjoesittelijöitä tai johtavia jäseniä työistuntoihin, 
jotta voidaan käsitellä huolenaiheita ja ideoita, jotka ovat peräisin suoraan jäsenten parlamentaarisesta työstä ja 
vaalipiireistä. 

14. Miten aiotte toteuttaa Teille osoitetun tehtävän tarkistaa julkisia hankintoja koskevia direktiivejä, jotta 
julkisten hankintojen mahdollisuuksia voidaan käyttää EU:n sisämarkkinoiden sekä EU:n kansalaisten ja 
yritysten, myös pk-yritysten, hyväksi niin, että voidaan parantaa kilpailukykyä, EU:n digitaalinen kilpailukyky 
mukaan lukien, ja varmistaa reilu kilpailu ja toimitusvarmuus tiettyjen olennaisten teknologioiden, tuotteiden ja 
palvelujen osalta? Mitä teknologioita ja sektoreita pidätte siinä mielessä strategisina, että ne edellyttävät 
väliintuloa julkisten hankintojen avulla, ja mitä ratkaisuja olisi sovellettava, kun otetaan huomioon tarve säilyttää 
tasapuoliset toimintaedellytykset ja mahdollisuuksien yhdenvertaisuus EU:n yrityksille sisämarkkinoilla? Milloin 
arvelette julkisia hankintoja koskevan kehyksen tarkistamisen tapahtuvan ja aiotteko tarkistaa sitä EU-asetuksilla 
EU-direktiivien sijasta? 

Julkisilla hankinnoilla on ratkaiseva rooli edelläkävijämarkkinoiden luomisessa eli innovatiivisten, kestävien ja 
häiriönsietokykyisten tuotteiden kysynnän luomisessa. Nykyisessä asiaa koskevassa säännöstössä on ainakin kuusi 
direktiiviä ja kymmeniä alakohtaisia säädöksiä. Jos nimitykseni johtavaksi varapuheenjohtajaksi vahvistetaan, 
aion tarkistaa julkisia hankintoja koskevia voimassa olevia direktiivejä, kuten toimeksiantokirjeessäni ja komission 
puheenjohtajaksi valitun Ursula von der Leyenin poliittisissa suuntaviivoissaan todetaan.  

Lainsäädäntökehyksen tarkistamisella pyritään saamaan käyttöön julkisten hankintojen valtava potentiaali ja 
muovaamaan siten Euroopan taloutta, luomaan edelläkävijämarkkinoita ja edistämään eurooppalaisten yritysten 
kasvua ja häiriönsietokykyä ja samalla luomaan laadukkaita työpaikkoja. Aion ehdottaa sääntöjen 
nykyaikaistamista kolmella keskeisellä alalla: 1) julkisten hankintojen strateginen rooli laadullisten vaatimusten 
kautta, erityisesti ottaen huomioon kestävyys, sosiaaliset näkökohdat, häiriönsietokyky ja kyberturvallisuus, 2) 
julkisten hankintojen tuoma EU:n lisäarvo kansalaisille strategisen teknologian, tuotteiden ja palvelujen 
toimitusvarmuuden kautta, myös hätätilanteissa, ja 3) nykyisten mekanismien yksinkertaistaminen erityisesti EU:n 
startup-yritysten ja innovoijien mutta myös paikallisviranomaisten kannalta. 

Julkisia hankintoja koskevien direktiivien tarkistaminen tarjoaa myös mahdollisuuden tarkastella uudelleen 
julkisia hankintoja digitaaliteknologia huomioon ottaen. On tarkasteltava paitsi sitä, miten näitä teknologioita 
käytetään prosessien yksinkertaistamiseen ja nopeuttamiseen, myös sitä, miten innovatiivisten tuotteiden ja 
teknologioiden käyttöönottoa voidaan vauhdittaa. Haluaisin kiinnittää huomion julkisten hankintojen data-
avaruuteen, joka tämän vuoden syyskuusta lähtien antaa julkisille ostajille ja yrityksille mahdollisuuden parantaa 
päätöksentekoa hyödyntämällä kehittyneitä data-analyysejä ja digitaalisia välineitä. 

Jotta tällainen tarkistus voidaan toteuttaa paremman sääntelyn periaatteiden sekä toissijaisuus- ja 
suhteellisuusperiaatteiden mukaisesti, on toteutettava kaksi päävaihetta.  Ensin on arvioitava nykyistä kehystä. Jos 
nimitykseni vahvistetaan, sitoudun arvioimaan perusteellisesti julkisia hankintoja koskevia nykyisiä direktiivejä 
neuvoston ja Euroopan tilintarkastustuomioistuimen pyyntöjen mukaisesti. Perusteellisen julkisen kuulemisen 
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avulla voidaan tunnistaa nykyisen kehyksen ristiriidat, hyödyt ja haasteet, ja sen pohjalta voidaan pohtia 
mahdollisia aloja, jotka edellyttävät parannuksia ja yksinkertaistamista. Toiseksi vaikutustenarvioinnissa on 
tarkasteltava kansalaisille, yrityksille tai julkisille ostajille aiheutuvaa taloudellista tai hallinnollista rasitetta.    

Tässä alustavassa vaiheessa haluaisin ehdotuksen pohjaksi saada ensisijaisesti näkemyksiänne ja kuulla 
paikallisviranomaisia, jotka ovat julkisten hankintojen ensimmäisiä käyttäjiä.  

Jotta voidaan määrittää ja priorisoida strateginen teknologia ja strategiset alat noudattaen valitun puheenjohtajan 
lausuntoa, jonka mukaan vaurautemme tulevaisuus on rakennettava Euroopassa, on otettava huomioon useita 
tekijöitä: alat ja teknologia, jotka yksilöidään voimassa olevassa alakohtaisessa lainsäädännössä, kuten 
nettonollateollisuutta koskevassa säädöksessä ja kestävien tuotteiden ekologista suunnittelua koskevassa 
asetuksessa, sekä tulevissa aloitteissa, kuten puhtaan teollisuuden ohjelmassa ja teollisuuden hiilestä irtautumista 
vauhdittavassa säädöksessä, mutta myös tietyt kriteerit, kuten toimitusketjujen häiriönsietokyky, kriittisen 
infrastruktuurin fyysinen ja kyberturvallisuus, teknologiaturvallisuus ja -vuodot, taloudelliset riippuvuudet tai 
pakottaminen sekä kolmansien maiden talouden toimijoiden osallistumisaste tietyllä alalla. Tämä on tärkeä osa 
julkisten hankintojen kehyksen tarkistamista koskevaa pohdintaa, ja aiomme kiinnittää siihen erityistä huomiota.   

Uusien sääntöjen tarkoituksena on varmistaa EU:n tason lisäarvo kansalaisille, tiettyjen strategisten 
teknologioiden, tuotteiden ja palvelujen toimitusvarmuus sekä asianmukaiset edellytykset, jotta EU:n yritykset 
voivat investoida hiilestä irtautumiseen ja luoda laadukkaita työpaikkoja. Julkisten ostajien on erityisen tärkeää 
varmistaa, että kolmansista maista tulevat tarjoajat noudattavat EU:n ympäristö- ja ilmastonormeja ja sosiaalisia 
normeja riippumatta oman maansa oikeusjärjestyksestä. Yhtä tärkeää on edelleen edistää EU:n yritysten 
vastavuoroista pääsyä kolmansien maiden julkisten hankintojen markkinoille.  

Arvioimme mahdollisten eri välineiden vaikutusta näihin haasteisiin ja jatkamme äskettäin hyväksyttyjen 
välineiden täytäntöönpanoa sekä yhteistyötä julkisten ostajien ja sidosryhmien kanssa, jotta löydettäisiin lisää 
käytännöllisiä ja helppokäyttöisiä ratkaisuja. Tähän on varattava riittävästi aikaa. Voin kuitenkin vakuuttaa, että 
tämä työ asetetaan etusijalle, jotta voimme edetä mahdollisimman nopeasti vaarantamatta laatua.   

Osana vaikutustenarvioinnissa yksilöityjä toimintavaihtoehtoja tarkastelemme, ovatko sääntelytoimet yhden tai 
useamman direktiivin, asetuksen tai muiden kohdennettujen toimenpiteiden muodossa paras tapa saavuttaa 
yhdistetyt tavoitteet.    

Jos nimitykseni johtavaksi varapuheenjohtajaksi vahvistetaan, lainsäädäntötoimien lisäksi aion edistää edelleen 
ohjeiden käyttöä, tukea valmiuksien kehittämiseen ja räätälöityjä koulutustilaisuuksia sekä julkisille ostajille että 
yhteisötalouden toimijoille EU:n jäsenvaltioissa.    

 

 

Kansainvälisen kaupan valiokunnan kysymys 

15. Miten aiotte varmistaa tässä kiihtyvässä globaalin epävarmuuden ilmapiirissä ja ottaen huomioon kasvavan 
tarpeen vakiinnuttaa unionin taloudellisen turvallisuuden agenda ja lujittaa kilpailukykyämme, että taloudellista 
turvallisuutta koskeva politiikka sekä kauppa-, investointi- ja teollisuuspolitiikat ovat kaikki osa johdonmukaista 
toimintatapaa, jolla edistetään unionin avointa strategista riippumattomuutta ja resilienssiä? Miten aiotte 
suunnitella ja panna täytäntöön taloudellisen turvallisuuden agendan ja millä aikataululla? Aiotteko 
täytäntöönpanoasetusta (EU) 2023/1441 koskeneen parlamentin ja komission aiemman ajatustenvaihdon 
perusteella antaa lupauksen siitä, että kun ulkomaisia tukia koskevan asetuksen ensimmäinen 
täytäntöönpanokertomus on esitetty 13. heinäkuuta 2026 mennessä, esitetään myös lainsäädäntöehdotus kyseisen 
asetuksen muuttamisesta? Kun otetaan huomioon julkisissa hankintamenettelyissä ilmoitettuihin tarjouksiin 
liittyvä merkittävästi odotettua suurempi tapauskuorma, aiotteko varmistaa, että ulkomaisia tukia koskevan 
asetuksen täytäntöönpanosta sisämarkkinoiden, teollisuuden, yrittäjyyden ja pk-yritystoiminnan pääosastossa 
vastuussa olevan henkilöstön määrää lisätään tuntuvasti? 
 
Uskon vakaasti, että tarvitaan yhtenäistä lähestymistapaa, jossa EU:n strategisten etujen ajamiseksi hyödynnetään 
taloudelliseen turvallisuuteen liittyvää sekä kauppa-, investointi- ja teollisuuspolitiikkaa. Meidän on annettava 
EU:n yrityksille tilaa ja suotuisa toimintaympäristö, joita ne tarvitsevat innovoidakseen ja laajentaakseen 
toimintaansa, suojeltava sisämarkkinoita epäreilulta kilpailulta, varmistettava raaka-aineiden tasapuolinen 
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saatavuus, avattava kolmansien maiden markkinoita uusien mahdollisuuksien luomiseksi sekä turvattava 
tarvitsemamme tuotantopanokset eri lähteistä kilpailukykyisin kustannuksin. Euroopan teollisuuden kilpailukyky 
edellyttää kokonaisvaltaista lähestymistapaa, johon sisältyvät turvatut toimitusketjut, tasapuoliset 
kilpailuedellytykset ja taloudelliset mahdollisuudet maailmanlaajuisesti. 

  
Edellisellä toimikaudella on tehty useita aloitteita, joilla suojellaan ja tuetaan EU:n yrityksiä ja infrastruktuureja 
välittömästi ulkoisten häiriöiden jälkeen, luodaan rakenteelliset edellytykset yritysten kilpailukyvylle ja 
toimitusketjujen häiriönsietokyvylle ja linjataan politiikka arvojen ja ilmastotavoitteiden mukaiseksi. Nämä seikat 
ovat perustana teollisuusstrategiassa, kauppastrategiassa ja taloudellisen turvallisuuden strategiassa, jotka ovat 
kytköksissä toisiinsa ja jotka on pantava täytäntöön johdonmukaisesti. Kannatan määrätietoisempaa 
sisämarkkinoiden suojelemista epäterveiltä kaupan käytännöiltä, vääristävältä ei-markkinaehtoiselta politiikalta ja 
teknologiavuodolta.   

 
Näiden osa-alueiden välinen johdonmukaisuus ja koordinointi varmistetaan ennen kaikkea koko komission tasolla, 
erityisesti kauppapolitiikasta ja taloudellisesta turvallisuudesta vastaavan komission jäsenen kanssa, ottaen 
huomioon asetetut selkeät tavoitteet – kilpailukyky, turvallisuus ja kestävyys. Jos nimitykseni johtavaksi 
varapuheenjohtajaksi vahvistetaan, aion tehdä yhteistyötä kollegoideni kanssa sen varmistamiseksi, että sekä 
sisäiset että ulkoiset näkökohdat otetaan kaikilta osin huomioon kehitettäessä edelleen EU:n teollisuus- ja 
kauppapolitiikkaa sekä taloudellista turvallisuutta koskevaa politiikkaa. Ne ovat saman kolikon kaksi eri puolta. 
Meidän on varmistettava, että hyödymme edelleen kansainvälisestä avoimesta ja sääntöihin perustuvasta kaupasta 
ja rajoitamme riskejä siitä, että liiallisia riippuvuuksia käytetään aseena. Meillä on tältä osin käytössämme 
tehokkaita välineitä, joihin meidän olisi tukeuduttava, kuten ulkomaisia tukia koskeva väline.      

 
Taloudellista turvallisuutta koskevaa politiikkaa on kaksi vuotta strategian hyväksymisen jälkeen pantava edelleen 
täytäntöön ja kehitettävä kautta linjan sen varmistamiseksi, että kaikki asiaankuuluva politiikka – kuten teollisuus-
, digitaali-, tutkimus- ja innovointipolitiikka – otetaan käyttöön johdonmukaisella ja toisiaan vahvistavalla tavalla. 
Strategia, jossa keskitytään ”edistämiseen, suojeluun ja kumppanuuteen”, on nyt pantava tehokkaasti täytäntöön 
riskinarviointien pohjalta. 

 
Jos nimitykseni vahvistetaan, teemme yhteistyötä kauppapolitiikasta ja taloudellisesta turvallisuudesta vastaavan 
komission jäsenen kanssa, jotta ymmärtäisimme paremmin EU:hun kohdistuvia riskejä. Tätä varten käytetään 
koordinoituja riskinarviointeja, laaditaan kohdennettuja ja oikeasuhteisia riskinvähentämistoimenpiteitä, otetaan 
käyttöön olemassa olevia taloudelliseen turvallisuuteen liittyviä välineitä riskeihin puuttumiseksi ja saatetaan 
onnistuneesti päätökseen käynnissä olevat prosessit, joilla vahvistetaan välineitä, esimerkiksi ulkomaisten suorien 
sijoitusten seurannan ja ulkomaille suuntautuvien sijoitusten osalta. Aiomme myös arvioida uusien välineiden 
tarvetta. Lisäksi aiomme edistää edellisellä toimikaudella käynnistettyjä aloitteita ja korostaa entistä 
painokkaammin esimerkiksi toimitusketjun riskien seurantaa ja häiriöiden ennakointia sekä keskittyä nykyisiin ja 
mahdollisiin strategisiin riippuvuuksiin. Jäsenvaltioiden kanssa olisi vahvistettava kriittistä teknologiaa koskevien 
riskinarviointien asianmukainen aikataulu ja laajuus. Aion tehdä yhteistyötä kauppapolitiikasta ja taloudellisesta 
turvallisuudesta vastaavan komission jäsenen kanssa jatkaaksemme kumppanuuksia samanmielisten maiden, 
erityisesti G7-maiden, kanssa toimitusketjun häiriönsietokyvyn vahvistamiseksi laatimalla taloudellista 
turvallisuutta koskevia normeja. Vapaakauppasopimusten lisäksi kehitämme puhtaan kaupan ja puhtaiden 
investointien kumppanuuksia, joissa on vahva liiketoimintaulottuvuus investointimahdollisuuksille kriittisten 
raaka-aineiden, vihreän energian ja puhtaan teknologian tarjonnan turvaamiseksi ja monipuolistamiseksi.    

 
Ulkomaisia tukia koskeva asetus on jo osoittautunut tehokkaaksi, ja aiomme hyödyntää sitä täysimääräisesti. Jos 
nimitykseni johtavaksi varapuheenjohtajaksi vahvistetaan, aion arvioida perusteellisesti ulkomaisia tukia 
koskevan asetuksen täytäntöönpanoa. Tarkastellessamme asetuksen käytännön täytäntöönpanoa ja valvontaa 
otamme huomioon muun muassa ilmoituskynnysarvojen tason asianmukaisuuden. Arvioinnista esitetään kertomus 
parlamentille ja neuvostolle.  Arvioinnin perusteella komissio harkitsee mahdollista lainsäädäntöehdotusta, jos se 
on tarpeen tasapuolisten toimintaedellytysten varmistamiseksi kaikille yrityksille sisämarkkinoilla.  

 
Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tehdä yhteistyötä puhtaasta, oikeudenmukaisesta ja kilpailukykyisestä 
siirtymästä vastaavan johtavan varapuheenjohtajan kanssa saavuttaaksemme tavoitteet, jotka koskevat tasapuolisia 
toimintaedellytyksiä kaikille sisämarkkinoilla toimiville yrityksille.     

Budjettivaliokunnan kysymys 

16. Valittu puheenjohtaja kehottaa poliittisissa suuntaviivoissaan perustamaan EU:n kilpailukykyrahaston, josta 
on tarkoitus investoida strategisiin teknologioihin (tekoälystä aina avaruuteen, puhtaaseen teknologiaan ja 
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bioteknologiaan asti) ja yhteistä etua koskeviin tärkeisiin hankkeisiin ja jonka avulla myös vivutetaan yksityisiä 
investointeja yhteisiin päämääriimme ja vähennetään niihin liittyviä riskejä.  
Tällaisen rahaston toiminta-ala kattaa laajan kirjon nykyisiä toimintapoliittisia prioriteetteja.  
Kertoisitteko tämän toimintatavan taustalla olevasta ajatuksesta ja kuvailisitteko visiotanne sen panemiseksi 
täytäntöön sekä sitä, miten se edistää vihreää ja digitaalista siirtymää, antamalla yksityiskohtaista tietoa 
erityisesti niistä toimintapolitiikoista ja nykyisistä ohjelmista, jotka sopisivat tällaisen rahaston piiriin, 
yhdenmukaistamisen asteesta, jota näihin ohjelmiin aiotaan soveltaa, rahastosta tarjottavan takaisinmaksettavan 
ja ei-takaisinmaksettavan tuen välisestä tasapainosta sekä käyttöön otettavista suojatoimista, joilla varmistetaan, 
että parlamentti osallistuu yhdenvertaisena neuvoston kanssa päätöksentekoprosessiin, ohjelman 
täytäntöönpanoon ja rahaston täytäntöönpanon seurantaan? 
 
Eurooppa on aina ollut maanosa, joka tunnetaan innovatiivisesta voimastaan ja kukoistavasta teollisuudestaan, 
joka pystyy menestymään globaaleilla markkinoilla. Tätä vahvuutta kuitenkin koetellaan. Eurooppalaiset yritykset 
toimivat epävakaassa maailmassa, jossa niihin vaikuttavat epäreilun kilpailun lisääntyminen, energian hintojen 
nousu, osaamisvaje ja työvoimapula sekä vaikeudet saada tarvittavaa pääomaa. Euroopan teollisuuden ja 
tutkimusyhteisöjen kannalta nyt on ratkaiseva hetki. Kyse on teknologisesta johtoasemasta sekä kyvystä vastata 
teollisuuden haasteisiin, vauhdittaa siirtymää ja tarttua aktiivisesti uusiin mahdollisuuksiin.  
  
Jos nimitykseni johtavaksi varapuheenjohtajaksi vahvistetaan, tavoitteenani on luoda suotuisat olosuhteet 
tarvittaville investoinneille, jotta voidaan edistää innovointipotentiaalia ja toteuttaa vihreä ja digitaalinen siirtymä 
onnistuneesti. Puheenjohtajaksi valitun Ursula von der Leyenin poliittisten suuntaviivojen ja investointikomissiota 
koskevan tavoitteemme mukaisesti Euroopan kilpailukykyrahasto muodostaa strategisen teknologian 
investointikapasiteetin, joka toimii synergiassa muiden välineiden ja politiikkojen kanssa.  
 
Euroopan kilpailukyky – ja sen asema kilpajuoksussa puhtaan, digitaalisen ja biotalouden kehittämiseksi – riippuu 
uuden keksintöjen ja innovatiivisuuden aikakauden käynnistämisestä. Tämä edellyttää tutkimuksen ja innovoinnin 
sekä tieteen ja teknologian nostamista EU:n talouden keskiöön. Tämän tavoitteen saavuttamiseksi meillä on oltava 
tarkoituksenmukaiset työkalut.  
  
Tällä hetkellä EU:n menot, myös kilpailukykyyn liittyvät menot, jakautuvat kuitenkin liian moniin ohjelmiin, 
joista rahoitetaan samoja asioita erilaisin vaatimuksin, ja rahoitusta on vaikea yhdistellä tehokkaasti.  
  
Uskon vakaasti, että EU:n menot on keskitettävä paremmin EU:n prioriteetteihin. Jos nimitykseni vahvistetaan, 
tulevan Euroopan kilpailukykyrahaston kehittäminen on yksi tärkeimmistä prioriteeteistani yhdessä muiden 
komission jäsenten ja erityisesti talousarviosta, petostentorjunnasta ja julkisesta hallinnosta vastaavan komission 
jäsenen sekä puhtaasta, oikeudenmukaisesta ja kilpailukykyisestä siirtymästä vastaavan johtavan 
varapuheenjohtajan kanssa. Meidän on päätettävä tulevan Euroopan kilpailukykyrahaston rakenteesta. 
Ohjenuorana toimivat seuraavat keskeiset periaatteet:  
  

1. Strateginen fokus. Euroopan kilpailukykyrahasto investoi eurooppalaisiin julkisiin hyödykkeisiin. 
Strateginen teknologia – tekoälyteknologiasta avaruusteknologiaan, puhtaasta teknologiasta 
bioteknologiaan – on avainasemassa sen varmistamisessa, että niitä kehitetään ja valmistetaan 
Euroopassa. Puhtaaseen huipputeknologiaan perustuvan teollisuuden tulevaisuus on rakennettava 
Euroopassa. Kilpailukykyrahastosta olisi tuettava tutkimusta, innovointia, startup-yrityksiä, scaleup-
yrityksiä sekä Euroopan yhteistä etua koskevia tärkeitä hankkeita. EU:n tutkimus ja 
innovointipolitiikka on sovitettava yhteen teollisuuspolitiikan kanssa. Meidän on myös investoitava 
strategisesti EU:n vaikutuksen maksimoimiseksi.  
 

2. Joustavuus. Euroopan kilpailukykyrahastosta investoidaan sinne, missä EU:n toimia tarvitaan eniten, 
ja käytetään mahdollisimman vaikuttavaa ja joustavaa välineistöä. Lisäksi olisi varmistettava, että 
rahastossa hyödynnetään EU:n talousarvion voimaa, jotta voidaan houkutella yksityisiä investointeja 
yhteisten tavoitteiden saavuttamiseksi ja vähentää niihin liittyviä riskejä. 

 
 

3. Yksinkertaisuus ja nopeus. Mahdollisten hakijoiden olisi voitava hyötyä EU:n varoista helposti ja 
nopeasti. EU:n varojen saantia koskevia sääntöjä ja menettelyjä on yksinkertaistettava huomattavasti. 
Emme tarvitse niin monia ohjelmia. Tiedon saatavuus, nopeammat prosessit ja sidosryhmien 
palautteeseen perustuvat jatkuvat parannukset ovat avainasemassa, jotta voimme tukea paremmin 
EU:n teollisuus- ja tutkimusyhteisöä operatiivisella tasolla. 
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Eurooppalaiset innovaatiot on saatava markkinoille ja laajentumista Euroopassa on helpotettava. Tämä voidaan 
toteuttaa kilpailukykyrahaston avulla. Sen olisi tuettava eurooppalaisia yrityksiä koko investointimatkan ajan: 
ideasta kaupallistamiseen, tutkimuksesta tuotantoon, laboratoriosta valmistukseen. Näin EU:n yrityksillä on 
tarvittava tuki, jotta ne voivat kasvaa ja menestyä sisämarkkinoilla ja maailmanlaajuisesti.  
 
Rahasto on myös osa tämän päivän geopolitiikan rahoitusta: sillä vahvistetaan arvoketjuja ja torjutaan 
riippuvuuksia. 
 
Komissio kehittää uuden kilpailukyvyn koordinointivälineen, joka toimii yhdessä tämän uuden rahaston kanssa. 
Välineen avulla olisi siirrettävä EU:n laajuiset kilpailukykytavoitteet koordinoiduksi kansalliseksi politiikaksi ja 
varmistettava julkinen ja yksityinen rahoitus kutakin strategista painopistettä varten.  
 
Entisenä jäsenenä tiedän, että Euroopan parlamentti kannattaa vankasti kunnianhimoista EU:n talousarviota, joka 
palvelee poliittisia prioriteetteja. Sen vuoksi sitoudun tekemään yhteistyötä parlamentin kanssa Euroopan 
kilpailukykyrahaston kehittämiseksi ja toteuttamiseksi avoimuuden, läpinäkyvyyden, keskinäisen luottamuksen ja 
jatkuvan vuoropuhelun hengessä säännöllisen tietojenvaihdon avulla. Voitte luottaa siihen, että sitoudun 
varmistamaan parlamentin osallistumisen tasavertaisesti neuvoston kanssa lainsäätäjänä ja budjettivallan 
käyttäjänä. 
 
Työllisyyden ja sosiaaliasioiden valiokunnan kysymys 

17. Taloudellisesta hyvinvoinnista ja teollisuusstrategiasta vastaavana johtavana varapuheenjohtajana olette 
vastuussa julkisia hankintoja koskevan direktiivin tarkistamisesta. Tällä direktiivillä voi olla käänteentekevä rooli 
korkeatasoisten työnormien edistämisessä. EU:n tason työmarkkinaosapuolet ovat hyvin selvästi tuoneet esille 
tarpeen parantaa eurooppalaisten työntekijöiden suojelua tämän direktiivin avulla.  
Miten aiotte varmistaa, että EU:n julkisia hankintoja koskevan lainsäädännön sosiaalisia näkökohtia 
vahvistetaan, etenkin hankintasopimusten sosiaalisten tekoperusteiden osalta, jotta voidaan rajata 
alihankintaketjuja ja säännellä työmarkkinoilla toimivien välitysyritysten roolia, varmistaa työntekijöiden 
oikeuksien kunnioittaminen ja työehtosopimusten soveltaminen, parantaa vammaisten henkilöiden ja tuen 
tarpeessa olevien työntekijöiden työllistymismahdollisuuksia ja varmistaa, että voittoa tavoittelemattomia tai 
yhteisötalouden piiriin kuuluvia sosiaalipalvelujen tarjoajia ei suljeta julkisten sopimusten ulkopuolelle?   

Eurooppalaisena olen ylpeä korkeista työelämän normeistamme ja olen sitoutunut niiden vahvistamiseen. Nämä 
normit ovat avainasemassa, jotta voidaan edistää tervettä kilpailua ja välttää luotavien työpaikkojen laadun 
kustannuksella tapahtuva kilpaileminen. Uskon vakaasti, että EU:n julkisilla hankinnoilla on tärkeä rooli näiden 
normien edistämisessä.  

Jo nyt julkisia hankintoja koskevissa vuoden 2014 direktiiveissä edellytetään, että julkisia hankintoja koskevissa 
sopimuksissa on noudatettava sosiaali- ja työlainsäädännön velvoitteita, myös työehtosopimuksiin perustuvia 
velvoitteita. Direktiiveissä tarjotaan myös menettelyllisiä välineitä, joiden avulla julkiset ostajat voivat varmistaa 
tämän koko hankintaprosessin ajan. Lisäksi säännöt antavat julkisille ostajille mahdollisuuden luoda voittoa 
tavoittelemattomille järjestöille ja yhteisötalouden yrityksille sekä työnantajille mahdollisuuden integroida muita 
heikommassa asemassa olevia työntekijöitä tai vammaisia henkilöitä henkilöstöönsä.  

Enemmänkin voidaan kuitenkin tehdä. Kuten kysymykseen 14 annetussa vastauksessa selitetään, julkisia 
hankintoja koskevien direktiivien tarkistaminen tarjoaa arvokkaan tilaisuuden lainsäädäntökehyksen 
perusteelliseen arviointiin, jonka avulla voidaan määrittää mahdollisia lisätoimia, jotta voitaisiin edistää 
sosiaalinäkökohdat huomioon ottavien lausekkeiden käyttöä ja lisätä yhteiskuntavastuuta ja kestävyyttä 
hankinnoissa. Tässä prosessissa tärkeässä asemassa ovat paikallisviranomaiset, jotka ovat julkisten hankintojen 
pääasiallisia käyttäjiä ja samalla parhaita paikallisen työllisyyden asiantuntijoita, sekä työmarkkinaosapuolet. Jos 
nimitykseni johtavaksi varapuheenjohtajaksi vahvistetaan, aion varmistaa, että nämä tahot otetaan asianmukaisesti 
mukaan prosessiin, jotta heidän panoksensa voidaan ottaa huomioon tarkistuksessa.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion edistää edelleen ohjeiden käyttöä, tukea valmiuksien kehittämiseen ja 
räätälöityjä koulutustilaisuuksia sekä julkisille ostajille että yhteisötalouden toimijoille jäsenvaltioissa. Kannatan 
komission meneillään olevia pyrkimyksiä tarkastella, miten se itse käyttää sosiaalinäkökohdat huomioon ottavia 
lausekkeita. 
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Lisäksi olen vankasti sitä mieltä, että myös muilla tavoitteilla, kuten yksinkertaistamisella ja häiriönsietokyvyn 
parantamisella, on myönteisiä sosiaalisia vaikutuksia: häiriönsietokyky tukee eurooppalaisia työpaikkoja ja 
yksinkertaistaminen parantaa pk-yritysten ja yhteisötalouden yritysten pääsyä markkinoille, mikä taas vaikuttaa 
paikallisiin työpaikkoihin. EU:n sääntöjen monimutkaisuus estää usein pienten yksiköiden osallistumisen julkisiin 
hankintoihin. Haluan, että yksinkertaistamisen ja valmiuksien kehittämisen avulla nämä yksiköt voivat hyödyntää 
julkisten hankintojen niille tarjoamia mahdollisuuksia.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, aion tehdä tarkistuksen valmistelussa tiivistä yhteistyötä ihmisistä, osaamisesta ja 
varautumisesta vastaavan johtavan varapuheenjohtajan kanssa ja pohtia tapoja parantaa sääntöjä niin, että 
edistetään työmarkkinaosapuolten vuoropuhelua ja korkeita työnormeja, lisätään vammaisten ihmisten 
työllistymismahdollisuuksia ja edistetään yhteisötaloutta ja osallistavampaa yhteiskuntaa.  

Tiivistä koordinointia tarvitaan, koska uskon, että julkisia hankintoja koskevien direktiivien tarkistamisesta 
saadaan toivottuja vaikutuksia vain, jos siihen yhdistetään tulevaan laadukkaita työpaikkoja koskevaan 
etenemissuunnitelmaan ja uuteen Euroopan työmarkkinaosapuolten vuoropuhelua koskevaan sopimukseen 
sisältyviä toimia. 

Oikeudellisten asioiden valiokunnan kysymys 

18. Immateriaalioikeudet ilman tekijänoikeutta  

Toimeksiantokirjeessänne yhtenä toiminta-aloistanne on varmistaa, että teollis- ja tekijänoikeuksia koskevalla 
EU:n toimintapolitiikalla jatkossakin palkitaan innovoinnista ja luovuudesta ja tehostetaan nykyisten sääntöjen 
täytäntöönpanon valvontaa.   
Komission vuoden 2020 teollis- ja tekijänoikeuksia koskevalla toimintasuunnitelmalla pyrittiin varmistamaan, että 
Euroopan luovat ja innovatiiviset toimialat säilyttävät globaalin johtoasemansa. Sillä pyrittiin myös 
nopeuttamaan Euroopan vihreää ja digitaalista siirtymää. Toimintasuunnitelma johti erityisesti teollis- ja 
tekijänoikeuksien suojan vahvistamiseen, kun asetus käsityö- ja teollisuustuotteiden maantieteellisten merkintöjen 
suojasta annettiin ja 20 vuoden ikäistä mallilainsäädäntöä tarkistettiin niin, että se soveltuu digiaikaan. Euroopan 
parlamentti vahvisti ensimmäisen käsittelyn kantansa patenttipakettiin, josta neuvotellaan tällä vaalikaudella. 
Paketin tarkoituksena on ehdottaa uusia sääntöjä, joilla autetaan yrityksiä, erityisesti pk-yrityksiä, hyödyntämään 
keksintöjään ja luomuksiaan parhaalla mahdollisella tavalla ja tuetaan EU:n kilpailukykyä ja teknologista 
suvereniteettia etenkin varmistamalla, että keskeisiä patentoituja tuotteita voidaan asettaa saataville kriisiaikoina. 
Yhteen patenttipaketin menettelyistä (essentiaalipatentteja koskeva menettely) näyttää liittyvän erityisiä 
vaikeuksia neuvostossa, vaikka viimeaikaisten suuntausten perusteella EU on menettämässä markkinaosuuksiaan 
Aasiaan ja Yhdysvaltoihin sijoittautuneisiin talouden toimijoihin verrattuna. Teollis- ja tekijänoikeuksia koskevan 
toimintasuunnitelman johdosta hyväksyttiin myös väärennösten torjuntaan tarkoitettu EU:n keinovalikoima, jonka 
tarkoituksena on edistää yhteistyötä oikeudenhaltijoiden, palveluntarjoajien ja lainvalvonnan välillä, edistäen 
samalla parhaita käytäntöjä ja nykyaikaisten työkalujen ja teknologioiden käyttöä. Teollis- ja tekijänoikeudet ovat 
talouskasvun keskeinen moottori, sillä aineettomilla hyödykkeillä on kasvava merkitys globaalissa 
innovointikilpailussa. Kuten Draghin raportissa kuitenkin korostetaan, EU:n yritysten ja etenkin pk-yritysten on 
vaikea suojella immateriaalioikeuksiaan varsinkin siksi, että teollis- ja tekijänoikeushakemuksiin liittyvät 
menettelyt ovat monimutkaisia, kalliita ja hitaita. Tämä tilanne estää yrityksiä kilpailemasta globaalisti ja 
hyödyntämästä sisämarkkinoita. Tekoälyteknologioiden kehitys tai joidenkin teknologioiden epäeettinen käyttö, 
kuten pimeiden kaavojen käyttö, voi niin ikään asettaa immateriaalioikeuksia koskevalle kehykselle uusia 
haasteita, joita ei ole vielä käsitelty ja joilla voi olla vaikutuksia luovuuteen, innovointiin ja EU:n kilpailukykyyn, 
kun ajatellaan erityisesti generatiivista tekoälyä ja sen suhdetta patentteihin mutta myös tavaramerkkeihin, 
liikesalaisuuksiin ja teollis- ja tekijänoikeuksien valvontaa koskevaan kysymykseen. Lisäksi komissio toteuttaa 
tällä hetkellä EU:n tavaramerkkilainsäädännön määräaikaistarkastusta. Liikesalaisuuksien osalta erityisesti pk-
yritysten tapauksessa tarvitaan lisätoimia, jotta voidaan edistää tietoisuutta ja torjua liikesalaisuuksiin 
kohdistuvia varkauksia globaalin teknologisen innovoinnin yhteydessä.  
Mitä toimenpiteitä toteuttaisitte nämä haasteet huomioon ottaen sen varmistamiseksi, että kaikkia nykyisiä teollis- 
ja tekijänoikeussääntöjä valvotaan asianmukaisesti, ja aiotteko esittää esimerkiksi liikesalaisuuksien tai 
tavaramerkkien alalla uusia aloitteita sen varmistamiseksi, että EU:n kehys on yhä tarkoituksenmukainen ja pystyy 
palkitsemaan innovoinnista ja luovuudesta digiaikana ja tukemaan EU:n pitkän aikavälin kasvua ja kilpailukykyä 
samalla, kun tehostetaan toimia edelliseltä vaalikaudelta periytyneistä ehdotuksista käytävien neuvottelujen 
helpottamiseksi? 

Aineettomat hyödykkeet muodostavat merkittävän osan yrityksen omaisuuseristä ja ovat yksi suurimmista 
kannustimista investoida yritykseen.  Esimerkiksi patentteja ja tavaramerkkejä käyttävät startup-yritykset saavat 
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kymmenen kertaa todennäköisemmin riskipääomarahoitusta. Sen vuoksi teollis- ja tekijänoikeudet ovat 
olennainen osa kilpailukykyä.  

EU:n patenttisäännöstö on kuitenkin edelleen hajanainen. Jos nimitykseni vahvistetaan, ensimmäisenä 
tavoitteenani on puuttua tähän hajanaisuuteen edistämällä yhtenäispatenttijärjestelmän käyttöönottoa muissakin 
jäsenvaltioissa kuin niissä 18:ssa, joissa se on tällä hetkellä käytössä, jotta voidaan vähentää kustannuksia, lisätä 
oikeusvarmuutta ja hyödyntää yhdistetyn patenttituomioistuimen yhdenmukaista toimivaltaa luottaen siihen, että 
Euroopan patenttivirasto jatkaa yhtenäisten patenttien myöntämistä koskevaa tehtäväänsä.  

Tämän mukaisesti pyrin toteuttamaan patenttipaketin siltä pohjalta, että Euroopan parlamentti tukee paketin 
kaikkia kolmea pilaria, joista kahdella annettaisiin EU:n teollisoikeuksien virastolle uusia tehtäviä. Aion tehdä 
tiivistä yhteistyötä jäsenvaltioiden kanssa saattaakseni loppuun nämä uudistukset, joilla vastataan EU:n 
patenttisäännöstön kiireellisimpiin haasteisiin ja pyritään kehittämään ja vahvistamaan 
yhtenäispatenttijärjestelmää.  

Lisäsuojatodistuksia koskevien asetusehdotusten tarkoituksena on keventää hallinnollista rasitetta ja taata 
johdonmukaisuus lääke- ja maatalouskemikaaliteollisuuden kannalta, erityisesti pienten ja keskisuurten yritysten 
kannalta, ja vakauttaa yhtenäispatenttijärjestelmä. Pakkolisensointia koskeva asetusehdotus tehtiin, koska unioni 
tarvitsee tehokkaita teollis- ja tekijänoikeusvälineitä, jotta voidaan reagoida sisämarkkinoiden arvoketjuihin 
vaikuttaviin kriiseihin, ja ehdotuksesta ryhdytään nyt käymään kolmenvälisiä neuvotteluja. Essentiaalipatenttien 
lisensointia koskevalla luotettavalla ja avoimella kehyksellä varmistetaan, että EU on houkuttelevampi 
sijoituskohde niin lisenssinantajien kuin lisenssinsaajien kannalta. Aion osallistua aktiivisesti lainsäätäjien työhön 
ja korjata lisensointiin liittyviä ongelmia unionin kilpailukyvyn kannalta kriittisillä markkinoilla, erityisesti kun 
otetaan huomioon esineiden internetin syntyminen ja muutos essentiaalipatenttien omistajuuden globaalissa 
tasapainossa. Yli kaksi vuosikymmentä sitten annetussa EU:n bioteknologiadirektiivissä vahvistetaan 
bioteknologian keksintöjen patentoinnin perusperiaatteet. Bioteknologian markkinoiden kehittyessä on 
varmistettava, että teollis- ja tekijänoikeuksien suojalla edistetään mahdollisimman hyvin EU:n bioteknologia-alaa 
ja että se otetaan huomioon valmisteltaessa tulevaa EU:n bioteknologiasäädöstä.  

Jos nimitykseni vahvistetaan, sitoudun jatkamaan teollis- ja tekijänoikeuskehyksen nykyaikaistamista niin, että 
siinä otetaan huomioon uudet markkinarealiteetit, kuten tekoäly, ja niiden mahdollisesti aiheuttamat haasteet ja 
asetetaan samalla etusijalle kansalaisten hyvinvointi ja EU:n teollisuuden tavoitteet. EU:n tavaramerkki- ja 
mallilainsäädäntöä on vastikään nykyaikaistettu, jotta se soveltuisi digitaaliaikaan ja samalla vähennettäisiin 
hallinnollista rasitetta, ja käsityö- ja teollisuustuotteiden maantieteellisiä merkintöjä koskevissa uusissa säännöissä 
on otettu huomioon käsityöläisten tuottama arvo, jota on hyödynnetty liian vähän. Teollis- ja tekijänoikeuksien 
avulla arvostetaan perinteistä osaamista ja tunnustetaan käsityöläisten työ sekä suojellaan hyväpalkkaisia 
työpaikkoja, myös vähemmän teollistuneilla alueilla. Tekoälystä voi aiheutua haasteita teollis- ja 
tekijänoikeuslainsäädännön keskeisille käsitteille (kuten keksintö, patentoitavuus, tekijänoikeudet ja ylituoton 
jakautuminen), mutta katson, että meidän olisi löydettävä tasapaino innovoinnin edistämisen ja helpottamisen sekä 
oikeudenhaltijoiden suojan varmistamisen välille. Tulevaisuudessa on varmistettava, että EU:n teollis- ja 
tekijänoikeusjärjestelmä mahdollistaa tekoälyn ja tekoälypohjaisten ratkaisujen käyttöönoton. Samalla on 
varmistettava, että niiden väärinkäytön estämiseksi on olemassa asianmukaiset suojatoimet. Tämä koskee 
erityisesti patenttien ja liikesalaisuuksien suojaa teollisen massadatan aikakaudella. 

Teollis- ja tekijänoikeuslainsäädännöllä voidaan edistää investointeja ja parantaa kilpailukykyä vain, jos se 
pannaan tehokkaasti täytäntöön. Jos nimitykseni vahvistetaan, pyrin varmistamaan, että luovan työn tekijät ja 
keksijät saavat EU:ssa oikeudenmukaisen tuoton luomuksistaan ja innovaatioistaan ja että pk-yritysten aineettomat 
hyödykkeet suojataan ja niiden rahoituksen saantia helpotetaan. Meidän on kevennettävä rasitetta, joka pk-
yrityksille aiheutuu teollis- ja tekijänoikeuksien soveltamisesta ja valvomisesta, sillä teollis- ja tekijänoikeudet 
voivat merkittävästi lisätä niiden kykyä hankkia varoja ja tuoda innovaatioitaan markkinoille. Pk-yritykset 
kaatuvat teollis- ja tekijänoikeuksien loukkausten vuoksi todennäköisemmin kuin suuremmat yritykset. Tämän 
vuoksi aion tutkia, olisiko mahdollista tarjota pk-yrityksille vankka ja räätälöity teollis- ja tekijänoikeuksien 
tukimekanismi esimerkiksi pk-yritysrahastosta. Vuonna 2019 väärennettyjen tuotteiden osuus EU:n 
kokonaistuonnista oli lähes 6 prosenttia (arvoltaan 119 miljardia euroa), minkä seurauksena menetettiin 670 000 
työpaikkaa ja 15 miljardia euroa verotuloja. Tämän vuoksi täytäntöönpanon valvonta on yksi komission 
perustehtävistä. Tätä varten pyrin panemaan täytäntöön komission väärentämisenvastaisen suosituksen, joka 
sisältää toimenpiteitä ja välineitä väärennösten torjumiseksi ja teollis- ja tekijänoikeuksien valvonnan 
tehostamiseksi. Yksi näistä välineistä on äskettäin julkaistu kybervarkauksien ehkäisyvälineistö, jonka avulla pk-
yritykset voisivat valmistautua paremmin liikesalaisuuksien verkkovarkauksien aiheuttamiin haasteisiin ja 
kyberhyökkäysten kielteisiä seurauksia voitaisiin lieventää.   
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Aineettomien hyödykkeiden suojaaminen ja hyödyntäminen edellyttää johdonmukaista kansainvälistä teollis- ja 
tekijänoikeusstrategiaa. Jos nimitykseni vahvistetaan, aion puolustaa aktiivisesti unionin etuja kansainvälisillä 
teollis- ja tekijänoikeusfoorumeilla, kuten Maailman henkisen omaisuuden järjestössä. 


